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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare måndagen den 
26 februari 2024 

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare 

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 24-44  
2 Simon Johansson M JA §§ 24-44  
3 Irma Görtz S JA §§ 24-44  
4 Annette Sjö S JA §§ 24-44  
5 Magnus Cato S JA §§ 24-44  
6 

Maria Sayeler Behnam S 
NEJ Jörgen Drott (S)  

§§ 24-44 
7 Olle Vikmång S JA §§ 24-44  
8 

Heléne Alpfjord Wylde V 
NEJ Olof Carlstein (V) 

§§ 24-44 
9 Elin Melander V JA §§ 24-44  
10 Marine Brunius V JA §§ 24-44  
11 Nicklas Lundström V JA §§ 24-44  
12 Niclas Clarén  KD JA §§ 24-44  
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 24-44  
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 24-44  
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 24-44  
16 Sophia Jarl M JA §§ 24-44  
17 Ingrid Cassel M JA §§ 24-44  
18 

Roger Eklund-Åkesson M 
JA §§ 24-36 Hannes Sten (M) 

§§ 37-44 
19 Said Nison M JA §§ 24-44  
20 Inger Petersson S JA §§ 24-44  
21 Claes Nöid S JA §§ 24-44  
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 24-44  
23 Andreas Bohlin S JA §§ 24-44  
24 

Marcus Posada V 
NEJ Ann Björling (V) 

§§ 24-44 
25 Marie Matsson V JA §§ 24-44  
26 Annika Kaiser V JA §§ 24-44  
27 Tobias Holmberg V JA §§ 24-44  
28 Simone Öhrn KD JA §§ 24-44  
29 

Juno Blom L 

NEJ Alexander 
Nejdemo (L)  
§§ 24-44 

30 Fredrik Bergqvist  L JA §§ 24-44  
31 Monica Holtstad L JA §§ 24-44  
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare 

32 Patrik Palm M JA §§ 24-44  
33 Olle Connman Ek M JA §§ 24-44  
34 Kerstin Nordenberg M JA §§ 24-44  
35 Christer Frey M JA §§ 24-44  
36 Jan Malmberg S JA §§ 24-44  
37 

Kikki Liljeblad S 

JA §§ 39-42 Ann-Charlotte 
Wiberg (S) §§ 24-
38, Sara Stolt (S) 
§§ del av 38, 43,44 

38 
Henrik Pryssgård S 

NEJ Patrik Lindahl (S) 
§§ 24-44 

39 Åsa Sköldestig S JA §§ 24-44  
40 Per Ziljat S JA §§ 24-44  
41 Christian Widlund C JA §§ 24-44  

42 

Lina Cederlöf 

C 

NEJ Kerstin Sjöberg 
(C) del av §§ 39-
44 

43 Kay Andersson C JA §§ 24-44  
44 Anna Edebo C JA §§ 24-44  
45 Linda Nilsson SD JA §§ 24-44  
46 Annelie Johansson SD JA §§ 24-44  
47 

Clara Aranda SD 
NEJ Göran Persson  

§§ 24-44 
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 24-44  
49 Lena Hernqvist M JA §§ 24-44  
50 

Päivi Johansson M 
NEJ Juris Irschs (M)  

§§ 24-44 
51 

Per Helgesson M 

JA §§ 24- del av 
§§ 34 

Marcus 
Fägerstrand (M)  
§§ 35-44 

52 Criss Hagfeldt M JA §§ 24-44  
53 Maj Kalwa S JA §§ 24-44  
54 Willy Flores S JA §§ 24-44  
55 Louise Malmström  

S 
NEJ Pernilla Axell (S) 

§§ 24-44 
56 Alexander Winge S JA §§ 24-44  
57 Jessica Svensson S JA §§ 24-44  
58 Robert Nordman MP JA §§ 24-44  
59 

Ingemar Hillerström MP 
JA §§ 24-31  Christel Andersson 

(MP) §§ 32-44 
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 24-44  
31 Reidar Svedahl - JA §§ 24-44  
62 Wasuthida Pinsakulnee SD JA §§ 24-44  
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare 

63 Stefan Bergström SD JA §§ 24-44  
64 Benny Sellborn SD JA §§ 24-44  
65 Florian Aranda SD JA §§ 24-44  
66 Filip Morell  M JA §§ 24-44  
67 Conny Passmark M JA §§ 24-44  
68 Carina Melefors M JA §§ 24-44  
69 Anders Magnusson M JA §§ 24-44  
70 

Ingela Ekberg S 
NEJ Inger Hasselgren 

(S) §§ 24-44 
71 Lena Lundman S JA §§ 24-44  
72 Lena Wass S JA §§ 24-44  
73 Mats Nilsson S JA §§ 24-44  
74 Håkan Pettersson S JA §§ 24-44  
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 24-44  
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 24-44  
77 Thomas Svensson SD JA §§ 24-44  
78 Erik Johansson SD JA §§ 24-44  
79 

Peter Pöllä SD 
NEJ Kiran Qureshi 

(SD) §§ 24-44 
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 24-44  
81 

Jonny Modigh SD 
JA §§ 24-del av §§ 
35  

Tomas Forsberg 
(SD) §§ 35-44 

82 Lottie Carlzon SD JA §§ 24-44  
83 Ned Wallin M JA §§ 24-44  
84 

Åke Bjerselius M 
JA §§ 24-32 Eva-Britt Passmark 

(M) §§ 33-44 
85 Anders Boqvist M JA §§ 24-44  

 
 
Ersättare Parti 
Lina Alm M 
Björn Sandberg M 
Christina Blomqvist M 
Jeanette Södervall Thorn M 
Evelina Nejdemo Glad L 
Jonathan Stillman KD 
Claes Nilsson KD 
Ulla Lundström KD 
Lizette Wästerlund S 
Sara Stolt S 
Tobias Sved S 
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Paola Valdes Salas S 
Tim Björklund S 
Anna-Lena Pettersson S 
Ann Björling V 
Julia Linander V 
Jan Thilander MP 
Magnus Boström SD 
Isak Löfstedt SD 
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§ 24 Information till kommunfullmäktige 
 
 
Beslut 
Punkten lämnas. 

Beskrivning av ärendet 

Ingen särskild information ges vid kommunfullmäktiges 
sammanträde. 

________________________________ 
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§ 25 Återkallelse av förtroendevaldas uppdrag 
 KS 2024/0177 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige återkallar samtliga förtroendevaldas uppdrag i 

kommunstyrelsen, inklusive kommunal- och oppositionsråd.  

2. Kommunfullmäktige återkallar samtliga förtroendevaldas uppdrag i 
samhällsplaneringsnämnden. 

3. Beslutet fattas med omedelbar justering. 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig Reidar Svedahl (-
) med motivering enligt (KS 2024/177). 

Beskrivning av ärendet 
Borgerlig samverkan (M, KD samt L) har, med stöd av SD, den politiska 
majoriteten i Norrköpings kommun. Majoriteten innehar 45 av fullmäktiges 
85 mandat. Majoritetsförhållandet har tidigare återspeglats både i 
kommunstyrelsen och samhällsplaneringsnämnden där majoriteten har haft 7 
ordinarie ledamöter och oppositionspartierna 6 ordinarie ledamöter.  

Då en ledamot, tillika kommunalråd, har uteslutits ur sitt parti har detta 
förhållande kommit att ändras. I kommunstyrelsen och 
samhällsplaneringsnämnden är fördelningen nu 6 ordinarie ledamöter för 
majoriteten, 7 ordinarie ledamöter i opposition, varav 1 partilös. 
Majoritetsförhållandet består dock i fullmäktige där majoriteten håller 44 
mandat mot oppositionens 40 samt den partilöse ledamoten. 

Av kommunallagen följer att om den politiska majoriteten i nämnden inte 
längre är densamma som i fullmäktige får fullmäktige återkalla de 
förtroendevaldas uppdrag (4 kap. 10 § kommunallagen). Bestämmelsen 
omfattar både nämnder och styrelsen. 

Bakgrunden till bestämmelsen är att ändrade majoritetsförhållanden innebär 
både praktiska och politiska svårigheter.  
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En allvarlig konsekvens kan t. ex. vara att de förslag som styrelsen och andra 
nämnder lägger inte antas av fullmäktige. 

Ytterst handlar det alltså om att styrelsen och övriga nämnder inte längre har 
fullmäktiges förtroende.  

Till följd av att fullmäktige återkallar uppdragen för de förtroendevalda ska 
val av nya råd, ledamöter och ersättare hållas (6 kap. 20 § kommunallagen). 
Av kommunens nämndreglemente (p. 2.9) följer vidare att 
kommunstyrelsens ordförande är kommunalråd. Därutöver utser 
kommunfullmäktige bland ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen 
ytterligare högst fem kommunalråd och högst tre oppositionsråd.  

Fullmäktige ska även bland respektive nämnds, och styrelsens, ledamöter 
utse presidiet (6 kap. 21 § kommunallagen). 

Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget bedöms inte ha några ekonomiska konsekvenser. 

Yrkanden 
Monica Holtstad (L) yrkar bifall till liggande förslag. 

Reidar Svedahl (-) yrkar i första hand på att ärendet ska återremitteras och i 
andra hand på avslag till liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen. 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen och yrkande från Reidar Svedahl (-).  

Ordföranden ställer proposition på bifallsyrkande yrkat av Monica Holtstad 
(L) samt avslagsyrkande till liggande förslag till beslut yrkat av Reidar 
Svedahl (-) och finner att kommunfullmäktige bifaller liggande förslag till 
beslut från kommunstyrelsen. 

__________________________________ 
Sänt till: 
Kommunstyrelsen 
Kommunalrådsenheten 
Samhällsplaneringsnämnden 
Samhällsbyggnadskontoret (Å. Andersson, A. Gjein, SHBK 
funktionsbrevlåda) 
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Justeras: 

 

 

________________    _________________ 
Anna Sotkasiira Wik    Kerstin Nordenberg 

 

 

_____________ 
Inger Petersson 
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§ 26 Ändring i avfallsföreskrifter för Norrköpings  
kommun 

 KS 2023/0530 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer föreslagna ändringar i föreskrifter för 
avfallshantering för Norrköpings kommun. 

Sammanfattning 
Regeringen har beslutat om ändringar i avfallslagstiftningen, som gör att 
Norrköpings kommuns föreskrift för avfallshantering behöver uppdateras. 
Externt samråd har genomförts, och inga synpunkter har lämnats in. 

Beskrivning av ärendet 
Föreskrifter för avfallshantering utgör tillsammans med avfallsplanen den 
kommunala renhållningsordningen. I föreskrifterna regleras hur avfall ska 
sorteras, hur kärl och utrymmen ska se ut och skötas samt vilka undantag 
som finns.  

Här regleras rättigheter och skyldigheter för de tre parterna: fastighetsägare, 
renhållare (Nodra) och tillsynsmyndighet (Byggnads- och 
miljöskyddsnämnden).  

Föreskrifterna är byggnads- och miljöskyddsnämndens dokument i egenskap 
av tillsynsmyndighet över avfallsverksamheten. Större ändringar i 
renhållningsordningen kräver samråd samt beslut i kommunfullmäktige.  

• Regeringen har beslutat om följande förändringar som gäller från den 1 
januari 2024:  

• Kommunerna ska ta över insamlingsansvaret för förpackningar, vilket 
innebär att förpackningar räknas som ett avfall under kommunalt ansvar. 

• Kommunerna ska samla in utsorterat bioavfall enligt fraktionerna nedan, 
från både hushåll och verksamheter. 

o park- och trädgårdsavfall som innehåller parkslide eller invasiva arter 
enligt EU-förteckningen, 

o annat park- och trädgårdsavfall, 
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o biologiskt nedbrytbart köks- och livsmedelsavfall. 

Övriga ändringar 

• EU har beslutat om krav på separat insamling av textilavfall som börjar 
gälla från den 1 januari 2025. Från den 1 januari 2025 kommer 
kommunen ansvarar för insamling av textilavfall, och samtidigt införs 
krav på att det ska sorteras ut. 

• Ansvaret för att samla in fettavskiljarslam flyttas till kommunen, då det 
är ett avfall under kommunalt ansvar. 

• Möjligheten att ta ut en felsorteringsavgift införs. 

• Möjlighet att ta ut avgift för skada eller bristande underhåll av behållare. 

• Mindre redaktionella ändringar i layout.  

Föreskrifterna måste därför uppdateras enligt punkterna ovan.  

Ekonomiska konsekvenser 
Den fastighetsnära insamlingen av förpackningar kommer att finansieras via 
ersättning från Naturvårdsverket. Prognosen är att insamlingen av bioavfall 
och fettavskiljarslam kommer bära sina egna kostnader, inga bidrag eller 
ersättning ges för det. 

 

 
__________________________________ 
Sänt till: 
Samhällsbyggnadskontoret (A. Gustavsson, S. Magnusson) 
Nodra (T. Agnarek) 
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§ 27 Avveckling av Triangeln 11 AB  
 KS 2023/1626 

Beslut 

Kommunfullmäktige avvecklar aktiebolaget Triangeln 11 AB.  

Sammanfattning 

Då Triangeln 11 AB ej längre fyller en funktion föreslås kommunfullmäktige 
besluta att avveckla bolaget genom försäljning eller likvidation.  

Beskrivning av ärendet 

Samhällsplaneringsnämnden beslutade den 17 juni 2021 att förvärva 
fastigheterna Triangeln 10, 11 och 15 genom förvärv av två stycken 
aktiebolag. Aktiebolaget Triangeln 11 AB (559176-1357) var då lagfaren 
ägare till fastigheten Triangeln 11 och enligt köpeavtal även ägare till 
Triangeln 10. Aktiebolaget Triangeln 15 i Norrköping Fastighets AB 
(559169-2164) är lagfaren ägare till fastigheten Triangeln 15. 

Triangeln 11 AB har därefter överlåtit fastigheterna Triangeln 10 och 
Triangeln 11 till Norrköpings kommun.  

Då Triangeln 11 AB ej längre bedriver verksamhet och därmed inte fyller 
någon funktion föreslås kommunfullmäktige besluta att avveckla bolaget på 
det sätt som det bedöms lämpligt genom till exempel försäljning eller 
likvidation.  

Ekonomiska konsekvenser 
Bolaget bedriver idag ingen verksamhet. Eventuella avvecklingskostnader 
hanteras inom enhetens ekonomiska ramar. 

 
__________________________________ 
Sänt till: 
Kommundirektörens kontor (P. Olausson) 
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§ 28 Detaljplan för del av fastigheten Sylten 4:1 med 
närområde (Johannisborgsförbindelsen) inom  
Sylten, Saltängen, Slottshagen och Risängen i 
Norrköping 

 KS 2024/0033 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Sammanfattning 
Det huvudsakliga syftet med detaljplanen är att möjliggöra en ny huvudgata. 
Huvudgatan är en delsträcka av Johannisborgsförbindelsen, som i sin helhet 
utgör en del av en komplett ringled runt centrala Norrköping. Detaljplanen 
innehåller utrymme för bland annat ny huvudgata med två körfält i vardera 
riktningen, fyra stycken cirkulationsplatser, en bro över Motala ström, gång- 
och cykelvägar, plantering utmed vägen och naturmark för att omhänderta 
och rena dagvatten. 

För att skapa en anpassning mellan den nya vägen och befintliga 
verksamheter i området så medger detaljplanen även ny kvartersmark.  

Detaljplanen ger även förtydligande kring vilka värden som ska värnas 
avseende en kulturhistoriskt värdefull byggnad. 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund och syfte 
Norrköpings kommun arbetar aktivt med att avlasta de centrala delarna av 
staden från trafik som har start- och målpunkter utanför staden. Genom att 
minska genomfartstrafik, främst på Östra Promenaden, Hamnbron och 
Packhusgatan är det möjligt att skapa en trevligare stad med mindre buller 
och bättre luft. 

För att avlasta centrum från trafik som har start- och målpunkter utanför 
centrala staden behöver Söderleden och Riksvägen bindas samman. 
Johannisborgsförbindelsen är namnet på den vägsträcka som avser att skapa 
en komplett yttre ringled runt staden.  

Denna detaljplan möjliggör utbyggnaden av delsträckan mellan 
Lindörondellen i söder till Norra Promenaden i norr, med en ny bro över 
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Motala ström. För hela Johannisborgsförbindelsen med dess olika etapper se 
figur 1, den aktuella delsträckan kallas etapp 2.  

 
Figur 1. Johannisborgsförbindelsen i sin helhet med illustration i olika färger över de olika 
etapperna. Ärendet rör etapp 2 Lindövägen – Norra Promenaden inklusive bro över Motala 
ström (röd markering). Karta: Norrköpings kommun. 

Detaljplanen möjliggör utbyggnad av en ny huvudgata med två körfält i 
vardera riktningen, om cirka 1,5 kilometer. Den nya huvudgatan ska ingå i 
det övergripande nätet för biltrafik och medge hög framkomlighet för stora 
trafikflöden. Detta förutsätter bland annat stort korsningsavstånd utan in- och 
utfarter mot huvudgatan. I anslutning till huvudgatan skapas utrymme för 
utbyggnad av gång- och cykelvägar, plantering av träd och annan växtlighet 
samt grönytor med huvudsakligt syfte att omhänderta dagvatten.  

Över Motala ström medger detaljplanen att en bro får anläggas.  

Detaljplanen medger även kvartersmark för industri- och 
verksamhetsändamål. Detta görs i syfte för att skapa en anpassning mellan 
den nya trafikförbindelsen och den befintliga markanvändning som finns 
inom planområdet. 

Sammanfattning 
Det huvudsakliga syftet med detaljplanen är att möjliggöra en ny huvudgata. 
Huvudgatan är en delsträcka av Johannisborgsförbindelsen, som i sin helhet 
utgör en del av en komplett ringled runt centrala Norrköping. Detaljplanen 
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innehåller utrymme för bland annat ny huvudgata med två körfält i vardera 
riktningen, fyra stycken cirkulationsplatser, en bro över Motala ström, gång- 
och cykelvägar, plantering utmed vägen och naturmark för att omhänderta 
och rena dagvatten. 

För att skapa en anpassning mellan den nya vägen och befintliga 
verksamheter i området så medger detaljplanen även ny kvartersmark.  

Detaljplanen ger även förtydligande kring vilka värden som ska värnas 
avseende en kulturhistoriskt värdefull byggnad 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund och syfte 
Norrköpings kommun arbetar aktivt med att avlasta de centrala delarna av 
staden från trafik som har start- och målpunkter utanför staden. Genom att 
minska genomfartstrafik, främst på Östra Promenaden, Hamnbron och 
Packhusgatan är det möjligt att skapa en trevligare stad med mindre buller 
och bättre luft. 

För att avlasta centrum från trafik som har start- och målpunkter utanför 
centrala staden behöver Söderleden och Riksvägen bindas samman. 
Johannisborgsförbindelsen är namnet på den vägsträcka som avser att skapa 
en komplett yttre ringled runt staden.  

Denna detaljplan möjliggör utbyggnaden av delsträckan mellan 
Lindörondellen i söder till Norra Promenaden i norr, med en ny bro över 
Motala ström. För hela Johannisborgsförbindelsen med dess olika etapper se 
figur 1, den aktuella delsträckan kallas etapp 2.  

Figur 1. Johannisborgsförbindelsen i sin helhet med illustration i olika färger 
över de olika etapperna. Ärendet rör etapp 2 Lindövägen – Norra 
Promenaden inklusive bro över Motala ström (röd markering). Karta: 
Norrköpings kommun. 

Detaljplanen möjliggör utbyggnad av en ny huvudgata med två körfält i 
vardera riktningen, om cirka 1,5 kilometer. Den nya huvudgatan ska ingå i 
det övergripande nätet för biltrafik och medge hög framkomlighet för stora 
trafikflöden. Detta förutsätter bland annat stort korsningsavstånd utan in- och 
utfarter mot huvudgatan. I anslutning till huvudgatan skapas utrymme för 
utbyggnad av gång- och cykelvägar, plantering av träd och annan växtlighet 
samt grönytor med huvudsakligt syfte att omhänderta dagvatten.  

Över Motala ström medger detaljplanen att en bro får anläggas.  
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Detaljplanen medger även kvartersmark för industri- och 
verksamhetsändamål. Detta görs i syfte för att skapa en anpassning mellan 
den nya trafikförbindelsen och den befintliga markanvändning som finns 
inom planområdet.  

I direkt anslutning till den nya planerade huvudvägen finns en 
förvaringsbyggnad som sticker ut med sin ovanliga pyramidform. 
Kulturmiljövärdet på denna byggnad förtydligas genom detaljplanen. 

Större delen av mark- och vattenområdet inom planområdet ägs av 
kommunen vilket gör att den nya infrastrukturen i mycket stor utsträckning 
kan anläggas på kommunägda fastigheter. Markanspråket på privatägda 
fastigheter går dock inte helt att undvika, varför cirka 20 000 kvadratmeter 
privatägd mark kommer behöva ianspråktas för allmän plats.  

Kommunen avser att teckna överenskommelser med respektive berörd 
fastighetsägare kring fastighetsregleringar, markintrång, ersättningar och 
andra fastighetsspecifika åtgärder innan detaljplanen antas i 
kommunfullmäktige.  

Samordnat och parallellt med denna detaljplan har Samhällsbyggnads-
kontoret ansökt om tillstånd för de ingrepp som anses nödvändiga i Norra 
Promenaden, dispens från det generella biotopskyddet och dispens från 
fridlysningsbestämmelserna. Länsstyrelsen är tillsynsmyndighet i både 
tillstånd- och dispensprövningen. Detaljplanen kommer inte att antas förrän 
länsstyrelsen meddelat sitt beslut i samtliga ärenden. 

Ekonomiska konsekvenser 
Den totala investeringskostnaden för utbyggnad och ombyggnad av gator, 
gång- och cykelvägar, bro över Motala ström, naturområden samt 
nödvändiga ledningsflyttar till följd av detta, har grovt uppskattats till 787 
miljoner kronor. Osäkerheter i kalkylen kopplas framför allt till det rådande 
världsmarknadsläget vilket påverkar kostnadsläget för stål och betong. 
Kalkylen kommer att aktualiseras under Q1 2024 samt löpande under 
projektet. Utbyggnaden av allmän plats finansieras av kommunens 
investeringsbudget (projektnummer 5781) och är inkluderad i beslutad och 
fastställd ram.  

Kapitaltjänstkostnader, dvs avskrivningskostnader och räntekostnader med 
nuvarande internränta på 1,80 %, tillkommer med uppskattningsvis 20 
miljoner årligen. Driftkostnaden ökar med cirka 0,88 miljoner kronor vilket 
inkluderar skötsel av tillkommande väg samt drift- och manöverkostnader 
för en öppningsbar bro. Ekonomiska effekten på driftbudgeten kommer först 
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när allmän plats är utbyggd, omkring år 2027, och är redan inkluderad i 
fastställd budgetram för perioden. 

Yrkanden 
Ingemar Hillerström (MP) yrkar på att ärendet ska bordläggas med följande 
motivering: 
 
Detaljplanen föreslås bordläggas för att utreda Johannisborgsledens 
samband med möjlig sträckning av framtida järnväg från Resecentrum 
söderut mot Söderköping- Kalmar och till godsspår på södra stadshalvan. 

Tomas Tekmen (KD) yrkar på att ärendet ska bordläggas med följande 
motivering: 
 
I detaljplanearbetet för Sylten 4:1 (Johannisborgsförbindelsen) har 
samhällsbyggnadskontoret skickat in en ansökan om tillstånd för anläggning 
av väg och ledningar inom byggnadsminnet Norra Promenaden till 
länstyrelsen.  

Samhällsbyggnadskontoret har inte fått beslutet från länstyrelsen än och 
länstyrelsen har meddelat att detaljplanen inte ska antas i 
kommunfullmäktige förrän kommunen mottagit beslutet. 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det endast 
föreligger ett förslag till beslut, att ärendet ska bordläggas, yrkat av både 
Ingemar Hillerström (MP) och Tomas Tekmen (KD). Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta förslag. 

__________________________________ 
Sänt till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 29 Motion av Christian Widlund (C) - Inför rutin för 
 stöd och hjälp till anhöriga när suicid inträffat  

 KS 2023/0625 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer (kommunstyrelsen 2024-02-05) 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag om bifall till motionen 
reserverar sig Christian Widlund (C). Mot beslutet i att-sats 1 och till förmån 
för eget förslag om att bifalla att-sats 1 reserverar sig Robert Nordman (MP). 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig Christian 
Widlund (C). 

Mot beslutet och till förmån för eget förslag i motionens att-sats 1 reserverar 
sig Robert Nordman (MP).  

Sammanfattning 
Christian Widlund (C) har lämnat in en motion där han föreslår att det ska 
arbetas fram en rutin som säkerställer uppsökande stöd till anhöriga när 
suicid har inträffat samt att samverkan sker med Polismyndigheten och 
Region Östergötland vid framtagandet av rutinen.  

I Norrköpings kommun är arbetet med suicidprevention prioriterat och den 
kommunövergripande riktlinje som arbetats fram bekräftar detta. Ett arbete 
med att ta fram en länsgemensam rutin för efterlevandestöd har påbörjats och 
en styrgrupp är utsedd bestående av representanter från Polisen, Region 
Östergötland, LGVO (kommun och region), Svenska kyrkan, SOS Alarm, 
Räddningstjänsten (RTÖG), Länsstyrelsen, SPES samt ordföranden för 
strategisk ledningsgrupp. I Östergötland har man valt att inspireras av den 
modell som Kalmar län arbetat fram där den anhöriga kontaktas efter 
inträffat suicid med erbjudande om efterlevandestöd.       

Beskrivning av ärendet 

Anhörigstöd vid suicid är en viktig förebyggande insats 
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Självmord, eller suicid, är ett allvarligt folkhälsoproblem. Under år 2022 tog 
1569 personer i Sverige sitt liv (säkra och osäkra), vilket innebär fyra 
människor om dagen. Förutom att liv går förlorade leder suicid till 
omfattande psykiskt lidande och försämrad hälsa hos anhöriga och andra 
berörda och varje år drabbas mellan 10 000 och 15 000 människor av svår 
sorg efter att en nära anhörig tagit sitt liv. Efterlevande till en person som har 
tagit sitt liv befinner sig i en krissituation och har stort behov av stöd, inte 
bara i den omedelbara situationen (akuta skedet) men också efteråt 
(uppföljande skedet). Sorgen vid suicid skiljer sig från andra plötsliga 
dödsfall i det att skuld, skam och ilska ofta förekommer. Det är inte heller 
ovanligt att personer runt den efterlevande tar avstånd, av rädsla att säga fel 
saker eller för att göra den efterlevande påmind om vad som har hänt. Detta 
sammantaget gör att efterlevande själva löper ökad risk för psykisk ohälsa 
och suicid. Att aktivt följa upp och ge stöd är därför en viktig suicidpreventiv 
insats.  

Regeringen har gett i uppdrag att en översyn av vissa frågor inom det 
suicidpreventiva området ska göras (Dir. 2023:3). I uppdraget ligger bland 
annat att föreslå hur ett nationellt ansvar för breda händelseanalyser efter 
suicid kan utformas. I uppdraget finns även att en kartläggning och analys 
ska ske av vilket stöd och vilka insatser som olika samhällsaktörer ger 
anhöriga och närstående efter att en person har avlidit till följd av suicid. 
Utredningen väntas vara färdig i oktober 2024. 

Norrköping kommuns arbete med suicidprevention 
Suicid går att förebygga genom olika insatser som minskar risken för att 
människor tar sitt liv. Det suicidpreventiva arbetet behöver finnas på olika 
nivåer och arenor i samhället. Genom att arbeta långsiktigt och systematiskt 
med frågan kan nollvisionen nås, det vill säga att ingen ska behöva ta sitt liv. 
Arbetet gällande suicidprevention är prioriterat såväl nationellt, regionalt 
som lokalt i Norrköpings kommun. Under hösten 2021 beslutade 
kommunstyrelsen att ställa sig bakom ”Strategi för suicidprevention 2021-
2025 i Östergötlands län” och i samband med det lämnades ett uppdrag om 
att ta fram en kommunövergripande riktlinje för arbetet med 
suicidprevention i Norrköpings kommun.  

En arbetsgrupp med representanter från kommunens kontor tillsattes för 
detta arbete och i september 2022 antog Norrköpings kommunfullmäktige en 
riktlinje för suicidprevention i Norrköpings kommun (KS 2021/1202). 
Riktlinjen beskriver hur Norrköpings kommun arbetar med suicidprevention 
utifrån det arbete som sker globalt, nationellt och regionalt. Norrköping 
kommuns arbete med suicidprevention utgår från fyra insatsområden, där 
framförallt insatsområde 4 beskriver omhändertagande till efterlevande och 
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framtagandet av rutiner för detta och insatsområde 2 som beskriver att 
samverkan både internt och externt är prioriterat.  

I Östergötland finns ett nätverk för suicidprevention där tjänstepersoner från 
Norrköpings kommun tillsammans med bland annat andra personer från 
länets kommuner, Region Östergötland träffas, utbyter erfarenheter och lär 
av varandra och andra med kunskap i frågan. Här skapas och initieras 
samverkan inom området.     

Arbete med att ta fram rutiner för stöd till anhöriga vid suicid pågår i 
samverkan i länet 
I östra länsdelen i Östergötland finns Barntraumateamet med uppdrag att ge 
akut och uppföljande stöd och behandling till barn och ungdomar under 18 år 
vid exempelvis inträffandet av en plötslig död av någon i dess närhet. Ett 
visst stöd finns också att få från Anhörig- och kunskapscenter om det funnits 
en kontakt med den anhöriga innan inträffat suicid. I Norrköping finns den 
ideella organisationen SPES som vänder sig till alla som har mist en anhörig 
genom suicid, där den drabbade kan få stöd och hjälp.  

I Norrköpings kommun men även i övriga kommuner i länet saknas ett 
systematiskt stöd för efterlevande när ett suicid har inträffat, så att det skapas 
en länsgemensam rutin för efterlevandestöd är viktigt. Arbetet med att skapa 
en rutin är påbörjat och en styrgrupp är utsedd med representation från de 
parter som var med i framtagandet av ”Strategi för suicidprevention 2021-
2025 i Östergötlands län” som får en viktig roll i beslut av vägval för 
rutinen. Styrgruppen består av representanter från Polisen, Region 
Östergötland, LGVO (kommun och region), Svenska kyrkan, SOS Alarm, 
Räddningstjänsten (RTÖG), Länsstyrelsen, SPES samt ordföranden för 
strategisk ledningsgrupp.  

I vissa regioner finns redan utarbetade rutiner för efterlevandestöd och 
Östergötland har valt att inspireras av den modell som Kalmar län tagit fram 
som beskriver hur de anhöriga tas om hand i det akuta skedet men även på 
längre sikt och där stödet erbjuds efterlevande hemmahörande i Kalmar län. 
Den beskriver hur anhöriglotsar på hälsocentralerna kontaktar anhöriga efter 
inträffat suicid med erbjudande om efterlevandestöd. I Östergötland har man 
tagit del av krisrutinen och den kommer att användas som inspiration i det 
egna framtagandet, men som med alla rutiner behöver den anpassas efter de 
förutsättningarna som finns just i Östergötland. När det gemensamma arbetet 
är gjort är Norrköpings kommun redo att kroka i och utifrån det ta arbetet 
vidare på kommunnivå.  
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Ekonomiska konsekvenser 
Ekonomiskt kan det komma att påverka flera kontor beroende på hur 
krisrutinen utformas men den personella kostnaden tas i ordinarie 
budgetram. 

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2024-01-15) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Motionären önskar att det arbetas fram en rutin i Norrköpings kommun som 
säkerställer uppsökande stöd till anhöriga när suicid har inträffat och att detta 
görs i samverkan med Polisen och Region Östergötland. 

Beskrivning av ärendet 
I Norrköpings kommun är arbetet med suicidprevention prioriterat och den 
kommunövergripande riktlinje som arbetats fram bekräftar detta.  

När det gäller efterlevandestöd då suicid skett finns idag visst stöd till 
anhöriga i Norrköpings kommun. I östra länsdelen i Östergötland finns 
Barntraumateamet med uppdrag att ge akut och uppföljande stöd och 
behandling till barn och ungdomar under 18 år vid exempelvis av en plötslig 
död av någon i dess närhet. Det finns även stöd att få från Anhörig- och 
kunskapscenter om det funnits en kontakt med den anhöriga innan inträffat 
suicid. Det finns dessutom den ideella organisationen SPES där de 
närstående drabbade kan få stöd och hjälp.     

Arbetet med att skapa en länsövergripande rutin för efterlevandestöd är 
viktigt och har påbörjats lett av Region Östergötland. En styrgrupp är utsedd 
med representation från de parter som var med i framtagandet av ”Strategi 
för suicidprevention 2021–2025 i Östergötlands län” som får en viktig roll i 
beslut av vägval för rutinen.  

Styrgruppen består av representanter från Polisen, Region Östergötland, 
LGVO (kommun och region), Svenska kyrkan, SOS Alarm, 
Räddningstjänsten (RTÖG), Länsstyrelsen, SPES samt ordföranden för 
strategisk ledningsgrupp.  

I arbetet har man tagit del av krisrutinen som finns i Kalmar län och den 
kommer att användas som inspiration i det egna framtagandet, men som med 
alla rutiner behöver den anpassas efter de förutsättningarna som finns just i 
Östergötland.  
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När det länsövergripande arbetet är klart är Norrköpings kommun redo att 
kroka i och utifrån det ta arbetet vidare på kommunnivå.  

Mot bakgrund av detta anser Borgerlig Samverkan att motionen är besvarad. 

Yrkanden 
Christian Widlund (C) yrkar bifall till motionen.  

Eva-Britt Sjöberg (KD) yrkar bifall till liggande förslag till beslut. 
 
Robert Nordman (MP) yrkar bifall till motionens att-sats 1.  

Olle Connman-Ek yttrar sig under ärendets behandling. 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger tre förslag till beslut; bifall till liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen yrkat av Eva-Britt Sjöberg (KD), bifal ltill motionen yrkat 
av Christian Widlund (C) samt bifall till motionens att-sats 1, i övrigt bifall 
till liggande förslag, yrkat av Robert Nordman (MP). 
 
Ordföranden ställer först proposition på motionens att-sats 1 och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen.  
 
Ordföranden ställer sedan proposition på motionens att-sats 2 finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen. 
 
__________________________________ 
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§ 30 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter  
2024-02-26 

 KS 2024/0036 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att frågan är ställd och besvarad. 

Beskrivning av ärendet 
Inkomna frågor till sammanträdet: 

Fråga ställd av Annika Kaiser (V) - När öppnar bastun i Inre hamnen? 

Tomas Tekmen (KD) besvarar frågan muntligt. 

Annika Kaiser (V) yttrar sig under ärendets behandling. 

 
__________________________________ 
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§ 31 Interpellation från Jan Malmberg (S) gällande 
uppföljning av kommunal vuxenutbildning 

 KS 2024/0260 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Jan Malmberg (S) lämnade den 8 februari 2024 interpellationgällande 
uppföljning av kommunal vuxenutbildning, bilaga § 31 a. Eva-Britt Sjöberg 
(KD), kompetensförsörjningsnämndens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 31 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Alexander Winge (S). 

 
__________________________________ 
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Bilaga § 31 a 
 

Interpellation till kommunalråd Eva-Britt Sjöberg gällande 
uppföljning av kommunal vuxenutbildning  
 
Hela Sverige står inför stora kompetensförsörjningsbehov de kommande 
åren. I Norrköping vet vi att demografin förändras och olika branscher står 
inför stora rekryteringsbehov. De drabbade branscherna är avgörande för att 
vi ska kunna hålla hjulen snurrande i vår stad, och samtidigt kunna locka nya 
etableringar till Norrköping.  
 
För att klara kompetensförsörjningsbehoven och dess utmaningar behöver vi 
utbilda fler inom de branscher som arbetsmarknaden behöver. Det handlar 
dels om välfärdsarbeten men även rena hantverkaryrken.  
 
Den kommunala vuxenutbildningen är ett viktigt komplement till 
gymnasieskolan för att matcha efterfrågan på arbetskraft. Dels eftersom 
gymnasieskolan inte klarar att utbilda till alla yrken som efterfrågas, dels för 
att vuxna ska kunna yrkesväxla, eller skaffa sig en efterfrågad utbildning för 
att lämna arbetslöshet och försörjningsstöd.  
 
Trots att utbildningarna är kostsamma vet vi att de alltså är helt avgörande 
för såväl arbetssökande som arbetsgivare. Då är det desto viktigare att de 
elever som antas till utbildningarna fullföljer den, får ett arbete och/eller går 
till vidare studier. Vi kan dock konstatera att Skolinspektionens 
undersökningar visar att många elever inte fullföljer sin utbildning, i vissa 
fall 30–40%. Det kan finnas flera orsaker till det men för kommunen är det 
viktigt att följa upp de utbildningar som vi erbjuder för att se att den 
verkligen ger effekt till den kompetensförsörjningsefterfrågan som finns. 
 
Med anledning av skolinspektionens resultat undrar jag:  
 
• Hur förbereder och följer man upp hur det går för de studerande i 
kommunens vuxenutbildningar?  
 
• Hur många elever avbryter sin vuxenutbildning?  
 
• Hur många elever går vidare till arbete eller vidare studier?  
 
Jan Malmberg (S) 
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Bilaga § 31 b 
 
Interpellationssvar Interpellation från Jan Malmberg (S) gällande 
uppföljning av kommunal vuxenutbildning  
 
Bakgrund: 
Interpellanten syftar till det kompetensförsörjningsbehov som Sverige står 
inför kommande år och menar att den kommunala vuxenutbildningen är ett 
viktigt komplement till gymnasieskolan för att matcha efterfrågan på 
arbetskraft. Vidare lyfter interpellanten, med hänvisning till 
Skolinspektionens undersökningar, att många elever inte fullföljer sin 
utbildning, i vissa fall 30-40%. Med anledning av detta menar interpellanten 
att det är viktigt att följa upp de utbildningar som kommunen erbjuder  
för att se om de ger effekt till den kompetensförsörjningsefterfrågan som 
finns idag. 
 
Frågeställningar: 
• Hur förbereder och följer man upp hur det går för de studerande i 
kommunens vuxenutbildningar?  
• Hur många elever avbryter sin vuxenutbildning?  
• Hur många elever går vidare till arbete eller vidare studier?  
 
Respons:  
• Gällande frågan om hur verksamheten följer upp hur det går för de 
studerande så genomförs uppföljningar av studieresultat, exempelvis andelen 
elever med godkända betyg redovisas varje halvår och helår. Nämnden får 
även regelbundet redovisningar för nyckeloch mätetal över verksamhetens 
olika resultat. Under 2024 har vuxenutbildningen fått i uppdrag att utveckla 
arbete med uppföljning för att få en bild över elevernas etablering på  
arbetsmarknaden. De jobbar även med förebyggande insatser i form av 
motivationssamtal, vägledning och stöd för elever innan de börjar sina 
studier. Även stöd inom SFI genomförs i tidigt skede men även elevstöd i 
klassrummet under utbildningens gång finns tillgängligt.  
Studieteam har även i uppdrag att följa upp elevärenden i syfte att stödja 
lärarna.  
 
• Norrköpings kommun räknar inte antalet som avbryter sina studier helt, 
däremot räknas antalet kursavbrott. Under 2023 blev andelen avbrott 19,2% 
av alla deltaganden (en individ kan delta i flera kurser). I genomsnitt deltar 
varje elev i cirka tre kurser, det innebär att eleven kan avbryta studier i flera 
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kurser utan att därmed ha lämnat vuxenutbildningen helt. I dessa siffror 
ingår däremot inte de fall där eleven inte var med vid kursstart, har bytt kurs  
mot en annan eller de fåtal fall där rektor fått besluta om att eleven måste 
lämna kursen.  
 
• Vuxenutbildningen arbetar på att utveckla denna typ av uppföljning. De 
senaste uppgifterna som finns tillgängliga visar elever som avslutade 
studierna 2021 och de är följande: 
 
Grundläggande nivå: 65,5% arbetar, 2,9 % studerar vidare. 
 
Gymnasial nivå: 66 % arbetar, 24,1% studerar vidare. 
 
SFI: 45 % arbetar, 31 % läser vidare  
 
Siffrorna ovan avser elever som fullföljt studierna och inte avbrutit dem.  
 
Eva-Britt Sjöberg 
ordförande i kompetens- och försörjningsnämnden 
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§ 32 Interpellation från Jessica Svensson och  
Classe Nöid (båda S) om beredskap i kommunen 

 KS 2024/0262 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Jessica Svensson (S) och Classe Nöid (S) lämnade den 8 februari 2024 
interpellationgällande uppföljning av kommunal vuxenutbildning, bilaga § 
32 a. Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 32 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten Jessica Svensson (S) och interpellerad även Robert Nordman 
(MP). 

 

__________________________________ 
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Bilaga § 32 a 

Interpellation till ansvarigt kommunalråd gällande beredskap i 
kommunen  

Den senaste tiden kan det inte undgått någon hur den svenska beredskapen 
har diskuterats på flera nivåer. För att totalförsvaret ska kunna stärkas, ingår 
det även att Sveriges försörjningsberedskap förbättras. I målet för det civila 
försvaret ingår förmågan att upprätthålla en nödvändig försörjning. Det är 
helt enkelt avgörande att vi har ett samhälle som är väl rustat för kris. I detta 
arbete har kommunen en viktig roll och har kommit olika långt i sitt 
beredskapsarbete. Som utgångspunkt kan man konstatera att det ansvar som 
kommunerna har under normala förhållanden, har de även det under kriser. 

Med tanke på den kalla vintern som varit och vilka konsekvenser ett 
långvarigt elavbrott kommer få för de invånare kommunen ansvarar för, 
särskilt de som har någon form av omsorgsbehov, undrar vi följande:  

• Hur är det säkerställt att kommunen kan tillhandahålla lagad varm och 
näringsrik mat till de som kommunen ansvar för?  

• Vilken/vilka funktioner/organisationer ansvarar för att säkra 
vattentillgången för kommunens medborgare?  

• Vilka lokaler/byggnader kommer kommunen värma upp och hur 
säkerställer vi att alla medborgare vet vart dessa är någonstans?  

Jessica Svensson (S) Classe Nöid (S) 
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Bilaga § 32 b 

Interpellationssvar Interpellation från Jessica Svensson och 
Classe Nöid (båda S) om beredskap i kommunen  

Bakgrund:  

Beredskap är en mycket angelägen och aktuell fråga. Vi befinner oss nu i en 
verklighet där vi kommer behöva avsätta resurser för beredskap för olika 
kriser på ett sätt som inte varit aktuellt på flera decennier. Interpellanterna 
lyfter några frågor som är en viktig del av Norrköpings kommuns beredskap 
men det finns med all säkerhet fler områden vi kommer behöva ta ställning 
till i kommande budgetprocesser.  

Frågeställningar:  

1. Hur är det säkerställt att kommunen kan tillhandahålla lagad mat till de 
kommunen ansvarar för?  

2. Vilken/vilka funktioner/organisationer ansvarar för att säkra 
vattentillgången för kommunens medborgare?  

3. Vilka lokaler/byggnader kommer kommunen värma upp och hur 
säkerställer vi att alla medborgare vet vart dessa är någonstans?  

Respons:  

1. Idag har kommunen ett tillagningskök utrustat med reservkraft och egen 
vattenförsörjning. Detta kök klarar kapacitetens om cirka 2000 portioner per 
dag för kommunens äldreomsorg. De andra köken för exempelvis förskola 
och grundskola är inte utrustade med reservkraft och kan därmed inte 
användas vid elavbrott. Dock finns det investeringsmedel avsatt för 
reservkraft som kommer nyttjas för att införskaffa reservkraftverk, förbereda 
fastigheter för inkoppling av reservkraftverk och trycksatt vatten. 
Kommunen har tagit fram en riktlinje – Riktlinje för Norrköpings kommuns 
lokala livsmedelsstrategi – vilken är beslutad av kommunfullmäktige. Under 
punkten ”trygghet” framgår att kommunen vill minska sårbarheten genom att 
säkerställa att det finns strategiska tillagningskök som tar höjd för 
samhällsstörningar, samt att utreda formera för så kallade omsättningslager i 
anslutning till de strategiska tillagningsköken. Denna fråga utreds just nu av 
en arbetsgrupp med representanter från ekologisk hållbarhet, kostenhet, 
juridik- och styrningsenheten samt trygghets- och säkerhetsavdelningen.  
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2. Det är Nodra som till största delen ansvar för att det finns säkert 
dricksvatten till kommunens medborgare och de som vistas i kommunen. 
Kommunen (Säkerhetsavdelningen+ kommunikation) har kommunicerat och 
informerat samtliga hushåll genom broschyren ”Var förberedd om krisen 
eller kriget kommer” som kommunen skickade våren 2022 till samtliga 
hushåll, om vikten av att ha en god hemberedskap. Detta upprepade vi under 
beredskapsveckan (v. 39) hösten 2023. Samtliga verksamheter har genom 
Nödvattenplanen blivit informerade om att de ska ha beredskapsvatten lagrat 
i sin verksamhet som täcker verksamhetens behov om 3 liter vatten/person 
för minst 3 dygn. Därmed inte sagt att alla verksamheter har hörsammat 
uppmaningen om att ha beredskapsvatten lagrat i sin verksamhet för att täcka 
ett eventuellt bortfall av dricksvatten. Nödvattenplanen har en planering för 
att köra ut nödvattentankar till ca 50 platser i kommunen, baserat på 
verksamheternas prioritering för att skydda liv och hälsa. Det är ingen 
garanti för att det finns dricksvatten till samtliga invånare i kommunen, 
därav behöver samtliga invånare också ha beredskapsvatten lagrat för minst 
3 dygn, gärna en vecka.  

3. Det finns tre nivåer för trygghetspunkter, platser där kommunens invånare 
kan vända sig för att få information och värma sig.  

Nivå 1: Endast användbar under en kortare tid, exempelvis under några få 
timmar dagtid. •Nivå 2: Trygghetspunkten ska kunna användas av invånarna 
stora delar av dygnet, dock inte för övernattning. Nivå 3: Trygghetspunkten 
ska kunna användas för en dygnet runt-vistelse.  

Säkerhetsavdelningen har sett ut platser på nivå 1 och delvis nivå 2 som 
skulle kunna fungera som en trygghetspunkt vid samhällsstörningar.  

För Nivå 2 och 3 krävs mer planering av lokal och organisation för att driva 
en dygnet-runtöppen trygghetspunkt samt investeringar för att kunna försörja 
lokalen med reservkraftverk och dricksvatten mm.  

När en trygghetspunkt öppnas kommuniceras det via kommunens webbplats 
och sociala media eller direkt till dem som är drabbade av en 
samhällsstörning om det t.ex. är en brand i en fastighet. Kommunen har 
hittills införskaffat utrustning för att under vissa tidsförhållanden kunna förse 
trygghetspunkterna med el, belysning och värme samt möjlighet att 
kommunicera med kommunens krisledning. Utrustningen består bland annat 
av portabla elverk, bensindunkar, kabelvindor, belysning och 
kommunikationsutrustning.  

Sophia Jarl (M)  
Kommunstyrelsens ordförande 
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§ 33 Interpellation från Robert Nordman och Christel 
Andersson (båda MP) - Spädbarnsenhetens framtid 

 KS 2024/0268 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 

Beskrivning av ärendet  
Robert Nordman (MP) och Christel Andersson (MP) lämnade den 9 februari 
2024 interpellation gällande spädbarnsenhetens framtid, bilaga § 33 a. 
Monica Holtstad (L), ordförande i socialnämnden, besvarar interpellationen, 
bilaga § 33 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten Christel Andersson (MP) och interpellerad även Robert 
Nordman (MP), Kerstin Sjöberg (C) och Eva-Britt Sjöberg (KD).  

 

__________________________________ 
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Bilaga § 33 a 
 

Interpellation gällande Spädbarnsenhetens framtid 
Citat från “Utredning om verksamhet för att möta behov av stöd 
kring anknytning och samspel.” från november 2012: 
 
“Utifrån det som framkommit bedömer vi att en särskild enhet bör finnas 
som är organisatoriskt förankrad, tydligt strukturerad och bedrivs av 
utbildad personal för detta ändamål och i för ändamålet anpassade lokaler. 
Det bör även fortsättningsvis finnas ett dubbelt huvudmannaskap d.v.s. att 
verksamheten drivs av Landstinget i Östergötland och Norrköpings 
kommun gemensamt. Till enheten bör en referensgrupp knytas som består 
av barnmorskemottagning, BUP, BVC, socialkontor, m.fl. 
 
I dagsläget möter Spädbarnsenheten gravida, från 30-veckan, och nyblivna 
föräldrar, upp till 18 månader. Det handlar om föräldrar som lider av 
nedstämdhet/ångest/oro, följder av trauma, kris, NP-variationer, eller 
tidigare missbruk för att nämna några. 

 
Mål och syfte är alltjämt att hjälpa föräldrarna att utveckla en trygg 
anknytning, stärka omsorgsförmåga och lyhördhet för barnets behov och 
signaler, för att förebygga psykisk ohälsa och psykosociala problem hos 
barnet. Personalen använder flera olika metoder på vetenskaplig grund och 
utifrån beprövad erfarenhet. En vanlig förekommande metod med gott 
resultat är den så kallade "Trygghetscirkel”. 

 
De fyra anställda har arbetat tillsammans i många år och har hunnit skapa 
en stor gemensam erfarenhet samt byggt samarbete och nätverk med 
kvinnohälsan, psykiatri, BVC, socialtjänsten och förskola. De ser själva 
inga problem med ett samarbete mellan regionen och kommunen och har 
goda resultat då motivationen är hög hos föräldrarna som känner hög tillit 
och har stort förtroende för personalen. 

 
Med en så kallad “öppen ingång” får man snabbare kontakt med de 
föräldrar som har stort behov av stöd. Det öppnas ett psykologiskt fönster 
av högre motivation till livsförändring när man blir förälder, det vill säga att 
ta itu med sina problem och en önskan om att bli en bra föräldrar för sitt 
barn. 
 
Det är i huvudsak Kvinnohälsan, BVC och psykiatrin som remitterar till 
enheten, som idag har kontakt med ett 100-tal familjer. Dessa kommer 
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framför allt från Norrköping, men även Finspång, Söderköping och 
Valdemarsvik. 
 
Sedan 2012 har verksamheten utvecklats, både i form av omfattning och 
avgränsning av uppdraget såväl som i kompetens inom enheten. Inför 
budgetåret 2024 har dock Norrköping kommun dragit sig ur och från 
Region Östergötlands sida finns också en osäkerhet om enhetens fortsatta 
finansiering. 
Under 2024 har de två i teamet, som tidigare varit anställda av 
socialkontoret, blivit visstidsanställda av Regionen, men osäkerheten och 
oron är stor inför framtiden. I Linköping finns liknande verksamhet kvar, i 
ett samarbete mellan kommun och region. 
 
Inför beslutet att inte fortsätta samarbetet med Regionen skrev Kvinnohälsa, 
Kvinnokliniken på Vrinnevisjukhuset om att de dagligen möter kvinnor som 
lider av psykisk ohälsa och att många bär på erfarenheter som påverkar 
deras möjligheter att knyta an till sin bebis under graviditeten och 
postpartum. För denna patientgrupp är fortsatt stöd efter förlossningen av 
avgörande betydelse för ett tryggt föräldrablivande. 
 
Tidiga insatser för utsatta familjer är av största vikt när det kommer till att 
förebygga exempelvis psykisk ohälsa, socialt utanförskap och kriminalitet. 
Inom forskning, samhället och politiken råder konsensus: 
 
● Tidiga insatser kan förebygga samhällsproblem 
● Tidiga insatser är mer effektiva både i utfall och kostnad än alternativen 
 
Fråga/frågor: 
 
- Ämnar kommunledningen återuppta samarbetet med regionen, för att 
säkerställa att Spädbarnsenheten fortsätter finnas? 
 
Robert Nordman (MP) 
Christel Andersson (MP) 
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Bilaga § 33 b 

 

Interpellationssvar Interpellation gällande  
Spädbarnsenhetens framtid  
 
Bakgrund:  

 
Interpellanten hänvisar till ett citat från ”Utredning om verksamhet för att 
möta behov av stöd kring anknytning och samspel” från november 2012. 
Den syftar bland annat till ett dubbelt huvudmannaskap för 
Spädbarnsenheten mellan Region Östergötland (dåvarande landst och 
Norrköpings kommun. Vidare framförs det att Norrköpings kommun år 
2024 har dragit sig ur en fortsatt finansiering av enheten samt att det råder 
osäkerhet från Region Östergötland kring finansiering.  
 
Frågeställningar:  
 
• Ämnar kommunledningen återuppta samarbetet med regionen, för att 
säkerställa att Spädbarnsenheten fortsätter finnas?  
 
Respons:  
 
I en utredning, på uppdrag från Första linjens verksamhetsområde, utreds 
Socialkontorets uppdrag i Spädbarnsenheten samt om insatserna ligger inom 
Socialkontorets uppdrag. Utredningen resulterade i ett förslag om att Region 
Östergötland och Socialkontoret bör diskutera hur man framöver ska 
organisera Spädbarnsenheten.  
 
Spädbarnsverksamheten i Norrköping är en integrerad och samlokaliserad 
verksamhet mellan Norrköpings kommun och Region Östergötland. 
Ramarna för verksamheten regleras i ett samverkansavtal. Enligt detta avtal 
har personalen på Spädbarnsenheten sin anställning hos respektive 
huvudman. Socialkontorets personal arbetar på uppdrag av regionen enligt 
Hälso- och sjukvårdslagen vilket regleras i personliga avtal som regionen 
har upprättat med Socialkontorets medarbetare. Detta är problematiskt då det 
är regionen som upprättat dessa personliga avtal och inte arbetsgivaren, 
d.v.s. Norrköpings kommun.  
 
Spädbarnsenheten riktar sig till föräldrar som har problem med bland annat 
nedstämdhet, ångest, oro, trauma, tidigare missbruk, stress eller 
relationssvårigheten. Föräldrarnas problem är övervägande av 
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psykologisk/psykiatrisk karaktär och ligger huvudsakligen utanför det som 
är brukligt att behandla inom socialtjänstlagen. Detta skapar därför hinder 
för personalen inom Socialtjänsten, då dessa arbetar med tydligt individuellt 
anpassade insatser för en utsatt målgrupp som barn utan föregående 
utredning och behovsprövning.  
 
Detta är inte en fråga om att säkerställa den nuvarande Spädbarnsenhetens 
framtid utan snarare en fråga om vem som ska ha ansvar för denna 
verksamhet. Idag är organiseringen kring Spädbarnsenheten mycket otydlig 
och det skapar problem för både huvudmannaskapet, medarbetarna och de 
som söker vård.  
 
Sammanfattningsvis är svaret att Socialkontoret inte har för avsikt att ha 
fortsatt huvudmannaskap över Spädbarnsenheten. Detta innebär inte att 
enheten försvinner utan snarare att Region Östergötland får ensamt 
huvudmannaskap för enheten och står för finansieringen. Däremot har 
Socialkontoret löst finansiering för 2024 så att Spädbarnsenheten ska klara 
omställningen. Målgruppens huvudsakliga problematik anses ligga inom 
sjukvårdens kompetensområde och Socialkontoret anser inte att behandling 
av denna problematik hör hemma inom Socialtjänsten. Om barnen till 
föräldrarna på Spädbarnsenheten far illa blir det däremot en fråga för 
Socialtjänsten. I Norrköping ska vi erbjuda rätt vård till rätt målgrupp och 
det fortsätter vi att arbeta för i kommunledningen.  
 
Monica Holtstad  
ordförande i socialnämnden 
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§ 34 Interpellation av Nicklas Lundström (V) -  

Hur tänker ni med fritidsgårdarna? 
 KS 2024/0267 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Nicklas Lundström (V) lämnade den 9 februari 2024 interpellation – Hur 
tänker ni med fritidsgårdarna?, bilaga § 34 a. Päivi Johansson (M), 
ordförande i kultur- och fritidsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga § 
34 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och ställföreträdande interpellerad Eva-Britt Sjöberg (KD) 
även Hedda Ottesen (MP), Marie Matsson (V), Ingrid Cassel (M), Annette 
Sjöö (S), Alexander Nejdemo (L), Christopher Jarnvall (SD), Magnus Cato 
(S), Sophia Jarl (M), Christian Widlund (C), Robert Nordman (MP), Monica 
Holtstad (L), Erik Johansson (SD), Olle Connman-Ek (M), Willy Flores (S), 
Olle Vikmång (S), Simone Öhrn (KD) och Alexander Winge (S).  

__________________________________ 
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Bilaga § 34 a 
 

Interpellation Hur tänker ni om fritidsgårdarna?  
Ingen behöver tveka om att vi Vänsterpartiet är helt emot Borgerlig 
Samverkans och SD:s förslag om nedskärningar på Norrköpings fritidsgårdar. 
Detta är den största neddragningen där i kommunens historia då 9 miljoner 
kronor ska bort av en total budget på cirka 55 miljoner. Därför är det rimligt 
att diskutera hur detta stämmer med att Borgerlig Samverkan i  
sitt politiska program lovade att: ”Utveckla kommunens fritidsgårdar med 
fokus på tillgänglighet både geografiskt och genom ökade öppettider.” 
 
Vi tycker också att majoritetspolitikerna helt tycks ha glömt bort att 
barnkonventionen numer är svensk lag. Där står bland annat att ”barnets bästa 
alltid ska komma först”, varje barn ska ha rätt att uttrycka sin åsikt ”innan 
vuxna bestämmer över dem”, samt att ”alla barn ska ha rätt  
till vila, fritid, lek, rekreation och kultur”. Det är mycket svårt att se hur 
nedskärningsbeslutet stämmer överens med den lagstiftningen.  
 
I skrivande stund är äntligen ert underlag för nedskärningen klart inför 
beslutet som ska fattas i Kultur- och fritidsnämnden 15 februari och vi kan nu 
diskutera hela paketet i fullmäktige. Specifikt funderar vi på hur ni tänkt kring 
att lägga stänga Borgsmos fritidsgård när Klockaretorpet så nyligen som 2021 
räknades som ett utsatt område av polisen. Det var kraftfulla insatser från 
kommunen, inklusive fritidsgården, i samarbete med föreningsliv och  
ideella aktörer som vände den utvecklingen. Samma oro känner vi inför de 
planerade neddragningarna i Marielund och Hageby.  
 
Vidare har vi många frågetecken kring analysen gällande nedläggningen av 
Åby fritidsgård. De ungdomarna kommer sällan att ta sig in till stan och 
besöka en annan fritidsgård. Och dessutom blir det en ekonomisk fråga då 
barn och ungdomar från fattiga familjer kanske inte har råd med 
kollektivtrafikbiljetter.  
 
Med anledning av detta vill jag fråga Kommunstyrelsens och Kultur- och  
fritidsnämndens ordförande: 
 
- Hur stämmer nedskärningarna på fritidsgårdar med Borgerlig Samverkans 
löfte till norrköpingsborna i det politiska programmet? 
 
- Hur stämmer nedskärningarna med att barnkonventionen numera är lag? 
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- Om en fritidsgård inte längre har en lokal så finns den rimligen inte kvar, 
hur är nedstängningen av Borgsmo inte en nedläggning?  
 
- Ser ni några risker med att lägga ner Borgsmo med tanke på att 
Klockaretorpet så nyligen räknades som ett utsatt område av polisen? 
 
- Vad är planen för att få ungdomar i Åby kommer att uppsöka andra 
fritidsgårdar när deras egen läggs ner? 
 
Nicklas Lundström (V)  
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Bilaga § 34 b 

 

Interpellationssvar Interpellation - Hur tänker ni om 
fritidsgårdarna?  
 
Bakgrund: 
 
Interpellationen ställer ett antal specifika frågor utifrån kommande 
förändringar inom  
fritidsgårdsverksamheten.  
 
Frågeställning: 
 
1. Hur stämmer nedskärningar på fritidsgårdar med Borgerlig Samverkans 

löfte till Norrköpingsborna i det politiska programmet? 
 

2. Hur stämmer nedskärningar med att barnkonventionen numera är lag? 
 

3. Om en fritidsgård inte längre har en lokal så finns den rimligen inte kvar, 
hur är nedstängningen av Borgsmo inte en nedläggning 
 

4. Ser ni några risker med att lägga ner Borgsmo med tanke på att 
Klockaretorpet så nyligen räknades som ett utsatt område av Polisen? 

 
5. Vad är planen för att få ungdomar i Åby kommer att uppsöka andra 

fritidsgårdar när deras egen läggs ner? 
 

Respons: 
 
1. I det politiska programmet står att Borgerlig samverkan vill utveckla  

kommunens fritidsgårdar med fokus på geografi och öppettider. Det är 
fortsatt vår viljeinriktning och vi tar nu steg mot detta genom att inrätta en 
mobil verksamhet som kan finnas i hela vår kommun. Dessutom inleder 
vi ett arbete där vi vill utöka samarbetet med civilsamhället vilket på sikt 
kan leda till ökade öppettider trots extremt tuffa ekonomiska tider.  
 

2. Vi är övertygade om att man kan följa barnkonventionen och samtidigt 
hantera tuffa ekonomiska tider. Vi ser att det är många ungdomar som idag 
inte besöker en fritidsgård och det är något som vi behöver arbeta vidare med. 
Då är det viktigt att precis som barnkonventionen säger låta ungdomar vara 
med och tycka till om vad som är en angeläget för dom när det gäller 
fritidssysselsättning.  
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3. Vi har haft en organisation där begreppet fritidsgårdsverksamhet alltid är 
knutet till en lokal. Lokaler för att erbjuda en mötesplats är viktiga men det 
finns också ett värde i att kunna möta ungdomar där de väljer att tillbringa sin 
fritid. I Klockaretorpet ser vi att många samlas i Kunskapens hus och genom 
att vi behåller personal knuten till Borgsmo behåller vi möjligheten till lokal 
närvaro genom att vi t ex möter ungdomar i Kunskapens hus. Vi kommer se 
över hur kommunen kan bli ytterligare knuten till verksamheten där och det 
här är ett sätt att behålla resurser för att kunna göra det.  
 
4. Den här frågeställningen hör ihop med resonemanget kring fråga tre och 
även kring uppstarten av en mobil verksamhet. Vi ska kunna förstärka och 
finnas där behoven är störst vid en given tidpunkt. Dessutom har vi stort 
kommunalt engagemang i Klockaretorpet – inte minst genom Hyresbostäder. 
Vi samverkar också med Polisen för att tidigt kunna bryta en negativ 
utveckling genom t ex EST-samverkan och det är ingenting som kommer 
förändras i och med detta beslut.  
 
5. Vi valde att återremittera förändringen kring Åby fritidsgård vid Kultur- 
och fritidsnämndens möte 15 februari. 
 
Päivi Johansson (M) 
Ordförande Kultur- och fritidsnämnden  
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§ 35 Interpellation från Christian Widlund (C),  

Annette Sjöö (S) och Hedda Ottesen (MP) - 
Nedläggning av fritidsgårdarna 

 KS 2024/0282 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 

Beskrivning av ärendet  
Christian Widlund (C), Annette Sjöö (S) och Hedda Ottesen (MP) lämnade 
den 9 februari 2024 interpellation gällande nedläggning av fritidsgårdarna, 
bilaga § 35 a. Päivi Johansson (M), ordförande i kultur- och fritidsnämnden, 
besvarar interpellationen, bilaga § 35 b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanterna och ställföreträdande interpellerad Eva-Britt Sjöberg (KD) 
även Marie Matsson (V), Ingrid Cassel (M), Alexander Nejdemo (L), 
Christopher Jarnvall (SD), Magnus Cato (S), Sophia Jarl (M), Robert 
Nordman (MP), Monica Holtstad (L), Erik Johansson (SD), Olle Connman-
Ek (M), Willy Flores (S), Olle Vikmång (S), Simone Öhrn (KD), Nicklas 
Lundström (V) och Alexander Winge (S).  

 

 

__________________________________ 
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Bilaga § 35 a 

 

Interpellation gällande nedläggning av fritidsgårdarna  
 
Just nu befinner sig Norrköping i en pågående våldsspiral där barn skjuter 
barn. Samtidigt ser vi hur tilltron till samhället och demokratin bland unga 
sjunker enligt den senaste undersökningen från ungdomsbarometern. Svaret 
på frågan varför ungas tilltro till demokratin minskar är svårt att identifiera  
men klart står det att unga känner en ökad misstro till att politiker kan lösa 
samhällsproblemen på ett bredare plan. Så får det inte vara.  
 
Anledningarna är flera, men när politiken använder sin makt till att angripa 
och skära ner på gemensamma välfärdssystem som gynnar barn är det inte 
konstigt att misstron växer. Ett praktexempel har blivit en realitet i 
Norrköping där vi nu ser att det borgerliga styret väljer att lägga ner 
fritidsgårdar i Åby, Svärtinge och Lindö, och att även skära ner på Borgsmos 
fritidsgård. Detta är verksamheter som är till för barnen.  
 
Rätten till en trygg miljö och en meningsfull fritid gäller alla barn i Sverige 
men utifrån olika uppväxtvillkor och begränsade möjligheter att ta del av en 
fritidsaktivitet så fyller fritidsgårdarna en viktig funktion. En meningsfull 
fritid med aktiviteter främjar psykisk hälsa, ger framtidstro och minskar oro 
och stress. En meningsfull fritid skapar även en gemenskap och är en 
alternativ miljö för unga att vistas i när gängbrottsligheten nästlar sig in bland 
unga.  
 
Borgerlig Samverkan motiverar sin besparing och nedläggning med att 
fritidshemmen utökas inom utbildningsnämnden och att fritidgårdspengarna 
behöver finansiera den utökningen. Denna prioritering mellan fritidshem och 
fritidsgård speglas inte i Borgerlig Samverkan och Sverigedemokraternas 
politiska program, där det istället står som mål att ”Utveckla kommunens 
fritidsgårdar med fokus på tillgänglighet både i ett geografiskt perspektiv och 
genom öppettider.” Dessutom motiveras det med att en förflyttning sker av 
ungdomar från fritidsgårdarna till fritidshemmen. Dock kan inte 
konsekvensen av det motiveras med att lägga besparingar på fritidsgårdarna 
eftersom det drabbar de ungdomar som är för gamla för fritidshemmen. 
 
Noterat är även att Borgerlig Samverkan har lagt förslag på nedläggningar av 
fritidsgårdar som ligger i anslutning till idrottsföreningarnas hallar. Detta 
kommer generera ett intäktsbortfall när kommunen flyttar ur lokalerna och 
därmed kommer idrottsföreningarnas kostnader att öka.  
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Tittar man på prognoserna för fritidshemmens ökade kostnader de kommande 
åren kan man snabbt konstatera att den nya prioritering som, mot politiska 
programmets mål, gjorts mellan fritidshem och fritidsgårdar kommer 
fortsätta. 
 
Därför har vi följande frågor:  
 
• Hur ska Borgerlig samverkan säkerställa att barn och unga i berörda 
områden fortsatt tar del av den öppna fritidsverksamheten?  
 
• Hur ska Borgerlig Samverkan se till att de föreningar som berörs av 
nedläggningarna får ersättning för de hyreshöjningar som kommer få?  
 
• Hur ska Borgerlig Samverkan finansiera ökade kostnader för fritidshemmen 
i framtiden? 
 
• Hur ser Borgerlig Samverkan på att beslutet ni tar går emot det politiska 
programmet som är del av kommunens styrmodell?  
 
Christian Widlund, Centerpartiet  
Annette Sjöö, Socialdemokraterna  
Hedda Ottesen, Miljöpartiet 
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Bilaga § 35 b 

 

Interpellationssvar Interpellation gällande nedläggning av 
fritidsgårdarna  
 
Bakgrund: 
 
Interpellationen ställer ett antal specifika frågor utifrån kommande 
förändringar inom fritidsgårdsverksamheten.  
 
Frågeställningar:  
 
1. Hur ska Borgerlig samverkan säkerställa att barn och unga i berörda 

områden fortsatt tar del av den öppna fritidsverksamheten? 
 

2. Hur ska Borgerlig samverkan se till att de föreningar som berörs av 
nedläggningen får ersättning för de hyreshöjningar som kommer få?  
 

3. Hur ska Borgerlig samverkan finansiera ökade kostnader för 
fritidshemmen i framtiden? 
 

4. Hur ser Borgerlig samverkan på beslutet att ni går emot det politiska 
programmet som är en del av kommunens styrmodell?  
 

Respons: 
 
1. Borgerlig samverkan ser det som fortsatt viktigt att erbjuda en attraktiv 
verksamhet för de 10-12 åringar som inte har en plats på fritidshem. Men det 
finns också en ekonomisk verklighet där vi inte kan erbjuda allt till alla 
överallt. Den mobila verksamheten som nu startar upp kan också fånga upp 
den yngre kategorin inom Kultur- och fritidsnämndens ansvarsområde som 
frågan handlar om. Dessutom finns det ett aktivt föreningsliv i de områden 
som nu berörs av förändringarna och där kommer vi ha fortsatt dialog hur vi 
kan arbeta tillsammans för att erbjuda en bra fritidssysselsättning.  
 
2. De föreningar som kommunen hyr lokaler för fritidsgårdsverksamhet i 
Lindö och Svärtinge har under tidigare mandatperioder fått långa 
hyreskontrakt som sträcker sig in på 2030-talet. De kommer alltså fortsatt få 
samma ersättning som idag för sina uthyrda lokaler. Däremot ser vi nu över 
hur kommunen kan använda de här lokalerna till annan verksamhet för att 



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

46(75) 
  

2024-02-26  
   

 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

säkerställa att inte lokalerna står tomma. Ett alternativ kan också vara att 
tillsammans med civilsamhället hitta olika användningsområden.  
 
3. Utbildningsnämnden får ersättning för fritidshemmen i en 
resursfördelningsmodell som bygger på antalet barn som är inskrivna i 
verksamheten. Det kommer alltså bli en del av kommande budgetprocesser att 
tillstyrka medel för fritidshemmen. 
 
4. I det politiska programmet står att Borgerlig samverkan vill utveckla 
kommunens fritidsgårdar med fokus på geografi och öppettider. Det är 
fortsatt vår viljeinriktning och vi tar nu steg mot detta genom att inrätta en 
mobil verksamhet som kan finnas i hela vår kommun. Dessutom inleder vi ett 
arbete där vi vill utöka samarbetet med civilsamhället vilket på sikt kan leda 
till ökade öppettider trots extremt tuffa ekonomiska tider.  
 
Päivi Johansson (M) 
Ordförande Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 36 Interpellation från Classe Nöid (S) gällande  
framtiden för Norrköpings fältrittklubb på 
Dagsbergsfältet 

 KS 2024/0311 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Classe Nöid (S) lämnade den 13 februari 2024 interpellation gällande 
framtiden för Norrköpings fältrittklubb på Dagsbergsfältet, bilaga § 36 a. 
Tomas Tekmen (KD), ordförande i byggnads- och miljöskyddsnämnden, 
besvarar interpellationen, bilaga § 36 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Fredrik Bergqvist (L).  

 

__________________________________ 
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Bilaga § 36 a 
 

Interpellation gällande framtiden för Norrköpings fältrittklubb på 
Dagsbergsfältet  
I det nya förslaget för översiktsplan som varit ute på samråd föreslås en 
ändring av användningsområdet för Dagsbergsfältet i utkanten av stadsdelen 
Ljura. Idag är det en ridskola som håller till på fältet och det finns även en 
byggrätt för en ny räddningsstation intill trafikplats Ljura som just nu håller 
på att byggas. Det är Norrköpings fältrittklubb som håller till på ridskola 
och det är en klubb med gamla anor eftersom föreningen bildades 1899 och 
de flyttade till anläggningen vid Dagsbergsvägen på 1940-talet.  

Det är enkelt att ta sig till ridskolan oavsett färdmedel vilket gör ridskolan 
tillgänglig för många, vilket är unikt och något som bör värnas. Ridskolan 
och all annan verksamhet drivs av föreningen, det är en klubb som är aktiv 
och bidrar till samhället. De är exempelvis en flitig tävlingsarrangör med 
många rutinerade funktionärer, något som möjliggör för medlemmar i alla 
åldrar att prova på. Stallet är öppet för alla, om man vill hjälpa till eller 
tillbringa tid i miljön. De har stallpersonal, instruktörer och stallvärdar på 
plats under dagar, kvällar och helger.  

Ridskolan har ett stort värde för stadsdelen Ljura och de öppna fälten bidrar 
till att värmen sjunker på sommaren och det tillför även grönska till staden 
med alla dess hagar. Ridskolan rider även runt i området vilket bidrar till att 
öka den upplevda tryggheten. Exempelvis har de har även nattvandrat i 
Ljuraparken på kvällar. I ett samhälle där vi ser att otryggheten växer blir 
deras breda verksamhet ett starkt bidrag för att förebygga otryggheten. 
Föreningen är uppskattad av boende i Ljura och dess närområde vilket får 
mig att vilja fråga:  

• Vad är Borglig samverkans inställning till ridskolans framtid på 
Dagsbergsfältet? 

 Classe Nöid (S) 
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Bilaga § 36 b 

Interpellationssvar (S) Interpellation gällande framtiden för 
Norrköpings fältrittklubb på Dagsbergsfältet  
 
Bakgrund:  

Interpellanten hänvisar till det nya förslaget för översiktsplan gällande en 
ändring av användningsområdet för Dagsbergsfältet. Idag är det en ridskola 
som håller till på fältet och interpellanten framför även att det är enkelt att ta 
sig till ridskolan idag, oavsett färdmedel, vilket gör den tillgänglig för 
många. Dessutom lyfts ridskolan som ett starkt bidrag för att förebygga 
otryggheten i Norrköping genom bland annat nattvandring i Ljuraparken. 
Mot bakgrund av detta ställer interpellanten följande fråga:  

Frågeställningar:  

• Vad är Borgerlig samverkans inställning till ridskolans framtid på 
Dagsbergsfältet?  

Respons:  

I december 2021 beslutade kommunstyrelsen att ta fram en ny översiktsplan 
i och med förändringar i omvärlden. I maj 2023 inleder samrådet för 
översiktsplanen där bland annat området Dagsbergsfältet markerades som 
”ändrad markanvändning”. Borgerlig samverkans inställning till området går 
i linje med kommunens viljeinriktning om att ändra markanvändningen till 
s.k. ”blandad stadsbebyggelse som innehåller bostäder, verksamheter och 
olika servicefunktioner”. I nutid finns det inget förslag på bebyggelser vilket 
även innebär att fältrittklubben kan fortsätta sin verksamhet. Det kommer 
även att göras en översyn kring förutsättningar för alla ridklubbar i 
Norrköpings kommun då flera ridklubbar under de senaste åren har 
signalerat att de har olika utmaningar i sin verksamhet. Vi behöver även ut 
ett jämställdhetsperspektiv se över att vi erbjuder likvärdiga villkor för alla 
fritidssysselsättningar i form av bra idrottsanläggningar och andra tillgångar. 
Borgerlig samverkan värnar om att fältrittklubben ska få fortsätta sin 
verksamhet och vi kommer att hitta lösningar på de problem som har 
tillkommit, till följd av de förändringar som sker omvärlden.  

Tomas Tekmen (KD) 
ordförande i byggnads- och miljöskyddsnämnden 
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§ 37 Interpellation från Hedda Ottesen och Robert 
Nordman (båda MP) - Filmfondens framtid 

 KS 2024/0312 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Hedda Ottesen (MP) och Robert Nordman (MP) lämnade den 13 februari 
2024 interpellation gällande Filmfondens framtid, bilaga § 37 a. Sophia Jarl 
(M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, bilaga § 37 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanterna och interpellerad även Olle Vikmång (S), Christopher 
Jarnvall (SD) och Christian Widlund (C).  

 

__________________________________ 
 

  



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

51(75) 
  

2024-02-26  
   

 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

 
 

Bilaga § 37 a 

Interpellation om Filmfondens framtid 
Norrköping har byggt ett namn inom filmbranschen. Det finns svart på vitt att  
varje investerad krona via Filmfonden ger mångdubbelt mer tillbaka. Vi är 
också nära att nå den punkt där större delen av den kompetens som behövs 
runt en produktion går att få lokalt, istället för att ta med sig ett helt team från 
andra orter.  
 
Hittills har också företrädare för kommunen börjat bygga upp en förståelse 
för vad som krävs runtomkring för att en plats ska vara attraktiv. Ytterligare 
insatser krävs, vilket vi från Miljöpartiet bland annat lyft i en motion som 
lämnades in i slutet av förra året. 
 
I samband med det okloka beslutet att pausa avsättning till filmfonden för 
2024 noterar vi att en djupare förståelse saknas bland delar av styret, i och 
med ifrågasättande av varför en bransch överhuvudtaget behöver att 
skattepengar via Filmfonden finns med som en faktor. Gissningsvis 
ifrågasätts inte att Almi Företagspartner AB, ett statligt bolag, finns för att 
stötta upp nya företag med allt från prototypstöd till vissa nivåer av lån. Ett 
komplement till andra typer av privata investeringar.  
 
Inte heller ifrågasätts det att skattemedel är med och finansierar  
företagsinkubatorer, eller för den delen är med och delfinansierar när vissa  
idrottsevenemang är intresserade av att vara i just vår kommun. 
 
Detta är inget konstigt. I kalkylerna ingår att den insats som görs kommer 
betala sig genom andra skatteintäkter. Här blir det dock just svårt att se hur 
djup förståelsen är för filmskapande. Varje ny produktion fungerar lite som 
ett nytt uppstartsbolag - det behövs startkapital. Det är utöver detta också så 
att Filmfonden i sig är en kvalitetsstämpel som gör att andra finansiärer får 
upp ögonen för just de produktionerna. 
 
Utöver ovannämnda är det särskilt en faktor som gör oss synnerligen oroliga 
för hur styret tänker sig Filmfonden framöver. I beslutet i Kultur- och 
fritidsnämnen uttrycks att det är en paus, och att från 2025 ska avsättning 
göras igen. Samtidigt har kommunstyrelsens ordförande uttryckt att det 
kanske snarare är platsmarknadsföring pengar bör läggas på.  
 
Vi ser där alltså ingen garanti att KFN får följa det beslut de fattade. Detta 
behöver klargöras. 
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Vi har därför följande frågor: 
 
1) Planerar BS+SD säkerställa avsättning till filmfonden från 2025? 
2) Om inte, hur ser BS+SD på filmfondens framtid likväl som vår kommuns  
möjligheter att fortsätta etableringen som en filmstad av rang? 
3) Undersöker BS+SD möjligheterna för alternativ konstruktion för 
Filmfonden? 
 
Hedda Ottesen (MP) 
Robert Nordman (MP) 
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Bilaga § 37 b 

 

Interpellationssvar Interpellation Filmfondens framtid  
 
Bakgrund: 
 
Filmfonden är en fråga som engagerar och precis som interpellanterna skriver 
har Norrköping flyttat fram sina positioner som filmstad de senaste åren. Det 
är delvis ett resultat av att tidigare års överskott har möjliggjort stora 
satsningar på olika filmprojekt. Inför 2024 valde Kultur- och fritidsnämnden 
att inte tillföra ytterligare medel för Filmfonden. Detta för att kunna behålla 
viktiga bidrag till barn- och ungdomsverksamhet. En del i beslutet var att det 
sedan tidigare fanns beslutade satsningar som gör att det under 2024 kommer 
pågå projekt finansierade av Filmfonden, det vill säga Filmfonden är i högsta 
grad aktiv även i år.  
 
Frågeställningar:  
 
1. Planerar BS+SD säkerställa avsättning till filmfonden från 2025? 
2. Om inte, hur ser BS+SdD på Filmfondens framtid likväl som vår kommuns 
möjligheter att fortsätta etableringen som en filmstad av rang? 
3. Undersöker BS+SD möjligheterna för alternativ konstruktion för 
Filmfonden?  
 
Respons: 
 
1. Ja, planen är att kunna tillföra medel inför 2025.  
2. – 
3. Ja, det är rimligt att göra en översyn av riktlinjen för Filmfonden eftersom 
den nu funnits ett antal år. Det är angeläget att säkerställa Filmfondens 
långsiktiga finansiering eftersom den fram tills idag delvis byggt på att det 
har funnits överskott att sätta av för denna typ av branschstöd. 
  
Sophia Jarl (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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§ 38 Interpellation från Kay Andersson (C) -  

Vad händer med Hallegården? 
 KS 2024/0314 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad. 
 

Beskrivning av ärendet  
Kay Andersson (C) lämnade den 13 februari 2024 interpellation gällande 
uppföljning av kommunal vuxenutbildning, bilaga § 38 a. Patrik Palm (M), 
ordförande vård- och omsorgsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga § 
38 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Christian Widlund (C), Kerstin Sjöberg 
(C), Andreas Bohlin (S), Monica Holtstad (L), Simone Öhrn (KD), Sophia 
Jarl (M), Florian Aranda (SD), Tomas Forsberg (SD) och Olle Vikmång (S).  

 

__________________________________ 
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Bilaga § 38 a 
 

Interpellation - Vad händer med Hallegården? 
  
I mars 2022 informerades vård- och omsorgsnämnden om att fastigheten på 
Ribbingsholmsvägen 3B i Skärblacka, (Hallegården), är i sådant skick att 
verksamheten inte längre kan bedrivas där efter år 2027. Verksamheten är ett 
särskilt boende med 26 lägenheter. 
 
Vård- och omsorgsdirektören gavs då i uppdrag att tillsammans med 
samhällsbyggnadskontoret ta fram förslag på nya lokaler. 
 
Denna utredning presenterades för vård och omsorgsnämnden i december 
2022. Utredningen presenterade tre olika förslag: 
 
• att nuvarande boende skulle ersättas med nybyggt boende i Skärblacka, 
• att ett nytt boende skulle byggas i Kimstad. 
• att ingen åtgärd görs när särskilt boende i Skärblacka avvecklas. 
 
Förslagen innebar att oavsett vilken ort man skulle bygga på behövs 
detaljplan tas fram och eventuellt behövs mark köpas in. Vidare anges att 
båda förslagen om ett nytt boende i det geografiska området har en 
genomförandetid på cirka fem till sex år. 
 
Vi har nu gått in i 2024 och det är tre år kvar till år 2027 då fastigheten alltså 
är utdömd. Med tanke på vad som anges i utredningen att genomförandetiden 
är fem till sex år, så är det bråttom och egentligen alldeles för sent om 
processen inte redan är påbörjad. 
 
Vi i Centerpartiet vill att det nuvarande boendet på Ribbingsholmsvägen 3B 
ersätts med ett nytt boende i Skärblacka. Vi anser att det är viktigt för orten, 
att kunna erbjuda service till invånare som är i behov av den här hjälpen, kan 
få det på den ort där de kanske har bott i hela sina liv. I Skärblacka centrum 
finns centrumfunktioner som kan användas av personal och/eller boende 
tillsammans med besökare. Det är ytterligare en viktig faktor som talar för att 
det bör byggas ett nytt boende just i Skärblacka. Att boendet finns kvar i 
Skärblacka gör också att det finns arbetstillfällen på orten, vilket är viktigt för 
ortens utveckling och framtid. 
 
Med anledning av ovanstående undrar vi: 
• Vad händer i ärendet med nytt särskilt boende för äldre i Skärblacka? 
• När kan ett nytt boende finnas på plats? 
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• Hur ser planen ut om nuvarande särskilt boende på Ribbingsholmsvägen 
måste stänga innan nytt boende som kan ersätta nuvarande, finns på plats? 
 
Kay Andersson, Christian Widlund 
För Centerpartiet i Norrköpings kommun 
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Bilaga § 38 b 

 
Interpellationssvar Interpellation – Vad händer med Hallegården? 
 
Frågeställningar: 
-Vad händer i ärendet med nytt särskilt boende för äldre i Skärblacka? 
-När kan ett nytt boende finnas på plats? 
-Hur ser planen ut om nuvarande särskilt boende på Ribbingsholmsvägen 
måste stänga innan nytt boende som kan ersätta nuvarande, finns på plats? 
 
Respons: 
 
På Ribbingsholmsvägen finns det ett särskilt boende med 26 lägenheter, en 
Träffpunkt samt servicelägenheter för äldre. I Skärblacka finns även ett 
särskilda boende till på Sågvägen med 65 lägenheter. 
 
Träffpunkten kommer flyttas till en ny lokal och gällande servicelägenheter 
för äldre så är det intressant att ha kvar liknande boendeformer och det pågår 
samtal om hur det kan lösas framöver. 
 
I november 2023 tog Vård- och omsorgsnämnden beslut om att notera 
rapporten Utredning om särskilt boende för äldre i området i och runt 
Skärblacka, Kimstad och Norsholm (VON 2022/0116-4),  
samt att rapporten ska användas i det fortsatta framtid lokalförsörjningsarbetet 
(VON 2022/0116-8). 
 
I rapporten framgår det att det har funnits lediga platser på våra särskilda 
boenden i Skärblacka, vilket visar på att vi har haft en viss överkapacitet. Den 
demografiska utvecklingen i Skärblacka visar även på en svag ökning av 
personer som är äldre och i behov av särskilt boende. Om ett nytt boende  
skulle byggas med 60 platser i Skärblacka kommer sannolikt andelen tomma 
platser öka ytterligare. 
 
I och med det sen tidigare beslutat byggandet av nytt särskilt boende på 
Drakengatan framgår det av våra lokalplaner att vi inom den närmaste 
framtiden inte ser något stort behov av en utökning av antalet platser inom 
särskilt boende i Norrköping. Det finns därmed inget ärende om nytt särskilt  
boende för äldre i Skärblacka. 
 
Vård- och omsorgsnämnden ansvarar för att i god tid fatta beslut om 
inflyttningstopp, kontakta de boende på Hallegården och erbjuda plats på ett 
annat äldreboende i kommunen, när beslut om avvecklingsdatum har tagits. 
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Patrik Palm (M) 
Ordförande Vård- och omsorgsnämnden 
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§ 39 Val av nya ledamöter och ersättare i 
kommunstyrelsen samt val av kommunalråd och 
oppositionsråd för perioden 26 februari 2024 till  
dag för nyvalda kommunfullmäktige år 2026 

 KS 2024/0321 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige väljer följande ledamöter till kommunstyrelsen för 
perioden 26 februari 2024 till dag för nyvalda kommunfullmäktiges första 
sammanträde 2026: 

Sophia Jarl (M), ordförande 
Eva-Britt Sjöberg (KD), förste vice ordförande 
Olle Vikmång (S), andre vice ordförande  
Patrik Palm (M)  
Ingrid Cassel (M) 
Monica Holtstad (L) 
Christopher Jarnvall (SD) 
Florian Aranda (SD) 
Maria Sayeler Behnam (S) 
Magnus Cato (S) 
Nicklas Lundström (V) 
Christian Widlund (C) 
Robert Nordman (MP) 

2. Kommunfullmäktige väljer följande ersättare till kommunstyrelsen 
för perioden 26 februari 2024 till dag för nyvalda 
kommunfullmäktiges första sammanträde 2026: 
 
Roger Eklund Åkesson (M) 
Marcus Fägerstrand (M) 
Conny Passmark (M)  
Tomas Tekmen (KD) 
Alexander Nejdemo (L) 
Thomas Svensson (SD) 
Jonny Modigh (SD) 
Annette Sjöö (S) 
Andreas Bohlin (S) 
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Marie-Louise Jonander (S) 
Jessica Svensson (S) 
Alexander Winge (S) 
Sara Perlman (V) 

3. Kommunfullmäktige beslutar att, förutom kommunstyrelsens ordförande, 
som enligt kommunstyrelsens reglemente är kommunalråd, utse följande 
kommunalråd med angiven tjänstgöringsgrad för perioden 2024-02-26 till 
dag för nyvalda kommunfullmäktiges första sammanträde 2026:  
 
Patrik Palm (M), 100 % 
Eva-Britt Sjöberg (KD), 100 % 
Tomas Tekmen (KD), 100 % 
Monica Holtstad (L), 100 % 
Christopher Jarnvall (SD), 100 % 

4. Kommunfullmäktige beslutar att utse följande oppositionsråd med angiven 
tjänstgöringsgrad för mandatperioden 2024-02-26 till dag för nyvalda 
kommunfullmäktiges första sammanträde 2026:  

Olle Vikmång (S), 100 % 
Maria Sayeler Behnam (S), 100 % 
Andreas Bohlin (S), 30 % 
Christian Widlund (C), 40 %  
Robert Nordman (MP), 30 % 

5. Beslutet fattas med omedelbar justering. 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget yrkande i beslutspunkt 4 reserverar sig 
samtliga närvarande ledamöter och tjänstegörande ersättare för 
Vänsterpartiet. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt 1.1 i allmänna nämndreglementet ska kommunstyrelsen bestå av 13 
ledamöter och 13 ersättare. Styrelsens mandattid löper – efter beslut i 
kommunfullmäktige den 7 november 1991, § 254, och enligt 6 kap. 18 § andra 
stycket kommunallagen – från och med dag för nyvalda kommunfullmäktiges 
första sammanträde intill motsvarande sammanträde vid mandatperiodens 
utgång.  
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I kommunstyrelsens reglemente 2.9 framgår att kommunstyrelsens ordförande 
är kommunalråd. Därutöver ska fullmäktige enligt samma punkt utse ytterligare 
högst fem kommunalråd och högst tre oppositionsråd. Råden ska utses bland 
ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Monica Holtstad (L) yrkar bifall till liggande förslag samt avstår att rösta i 
beslutspunkt 4. 

Elin Melander (V) yrkar på följande: 

Fördelning av oppositionsråd: Kommunfullmäktige beslutar att om följande 
fördelning av oppositionsråd med angiven tjänstgöringsgrad för 
mandatperioden 2024-02-26 till dag för nyvalda kommunfullmäktiges första 
sammanträde 2026: (S) 187,5%, (V) 60%, (C) 30%, (MP) 22,5%. 

Sophia Jarl (M) yrkar avslag på Elin Melanders (V) yrkande.  

Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Christian Widlund (C) och 
Robert Nordman (MP), bifall till liggande förslag till beslut från 
kommunfullmäktiges valberedning i beslutspunkt 1,2, 4 och 5 samt avstår 
från att rösta i beslutspunkt 3. Olle Vikmång (S) yrkar även avslag till Elin 
Melanders (V) förslag. 

Tobias Holmberg (V) och Nicklas Lundström (V) yttrar sig under ärendets 
behandling. 

Ajournering 

Ärendet ajourneras 09:31-09:36. 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det endast 
föreligger ett förslag till beslut i beslutspunkt 1, 2, 3 och 5 och finner att 
kommunfullmäktige i dessa punkter beslutar i enlighet med liggande förslag 
till beslut från kommunfullmäktiges valberedning. I beslutspunkt 3 
föreligger två förslag till beslut, liggande förslag till beslut från 
kommunfullmäktiges valberedning samt yrkande från Elin Melander (V).  

Ordföranden ställer förslagen i beslutspunkt 3 emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag till beslut från 
kommunfullmäktiges valberedning. 

Votering begärs. 
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Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande 
förslag till beslut från kommunfullmäktiges valberedning trycker på grön 
knapp (JA). Ledamöter som röstar på bifall till Elin Melanders (V) yrkande 
trycker på röd knapp (NEJ).  

Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).  

Omröstningen utfaller med 32 röster om att bifalla liggande förslag från 
kommunstyrelsen och 8 röster om att bifalla Elin Melnaders (V) yrkande. 45 
ledamöter avstod från att rösta. Detta innebär att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla liggande förslag från kommunfullmäktiges valberedning. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 39 a.  

 

 

 

________________________ 
Beslutet skickas till: 
 
 
 
 
Justeras: 

 

 

________________    _________________ 
Anna Sotkasiira Wik    Kerstin Nordenberg 

 

 

_____________ 
Inger Petersson 
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Voteringsbilaga § 39 a 
 
Val av nya ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen samt val av 
kommunalråd och oppositionsråd för perioden 26 februari 2024 till dag 
för nyvalda kommunfullmäktige år 2026 
 
JA         32 
NEJ           8 
AVSTÅR        45 
FRÅNVARAND       0 
TOTALT                  85  
 
Följande personer har röstat: Ja  
 
Kerstin Sjöberg (C), Inger Hasselgren (S), Anna Edebo (C), Maj Kalwa (S), 
Inger Petersson (S), Jan Malmberg (S), Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), 
Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin (S), Olle Vikmång (S), Pernilla Axell (S), 
Patrick Lindahl (S), Willy Flores (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Irma 
Görtz (S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), 
Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per Ziljat (S), Ingemar Hillerström 
(MP), Hedda Ottesen (MP), Håkan Pettersson (S), Alexander Winge  (S), 
Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Kay Andersson (C), Lena Wass 
(S), Mats Nilsson (S) och Christian Widlund (C). 
 
Följande personer har röstat: Nej  
 
Olof Carlstein (V), Ann Björling (V), Nicklas Lundström (V), Marie Matsson 
(V), Annika Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Marine Brunius (V) och Elin 
Melander (V).  
 
Följande personer har röstat: Avstår  
 
Patrik Palm (M), Alexander Nejdemo (L), Wasuthida Pinsakulnee (SD), 
Conny Passmark (M), Kerstin Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Göran 
Persson (SD), Juris Irschs (M), Kiran Qureshi (SD), Niclas Clarén (KD), 
Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia 
Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira 
Wik (M), Simone Öhrn (KD), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (-), Olle 
Connman-Ek (M), Said Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist (L), 
Benny Sellborn (SD), Christopher Jarnvall (SD), Lena Hernqvist (M), Per 
Helgesson (M), Stefan Bergström (SD), Annelie Johansson (SD), Florian 
Aranda (SD), Filip Morell(M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson (M), 
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Linda Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon 
(SD), Ned Wallin (M), Åke Bjerselius (M), Anders Boqvist (M), Simon 
Johansson (M) 
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§ 40 Val av nya ledamöter och ersättare i 
samhällsplaneringsnämnden för perioden  
2024-02-26 till 2026-12-31 

 KS 2024/0322 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige utser följande ledamöter och ersättare i 

samhällsplaneringsnämnden för tiden från och med 26 februari 2024 till 
2026-12-31. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ordförande Tomas Tekmen KD 
1.e vice ordförande Pär Morell M 
2:e vice ordförande Classe Nöid S 

Ledamot Karin Rydén M 
Ledamot Truls Karlberg M 
Ledamot Linda Nilsson SD 
Ledamot Magnus Boström SD 
Ledamot Cecilia Ambjörn V 
Ledamot Evelina Nejdemo L 
Ledamot Christian Widlund C 
Ledamot Ingela Ekberg S 
Ledamot Mats Nilsson  S 
Ledamot Birgitta Lindström S 
Ersättare Slobodan Jakolini M 
Ersättare Tommy Gustafsson M 
Ersättare Patrik Palm M 
Ersättare Mateusz Ochoa Marin SD 
Ersättare Thomas Svensson SD 
Ersättare Fredrik Bergqvist L 
Ersättare  Jenny Lisiderius  KD 
Ersättare Ingemar Hillerström MP 
Ersättare Jonny Blix S 
Ersättare Pernilla Axell  S 
Ersättare Marcus Hägglund S 
Ersättare Sara Stolt S 
Ersättare Hélene Alpfjord V 
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2. Beslutet fattas med omedelbar justering 

 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska välja ledamöter, ersättare, ordförande, 1:e vice 
ordförande och 2:e vice ordförande i Samhällsplaneringsnämnden för 
perioden 2024-02-26 till 2026-12-31. 

Kommunfullmäktiges valberedning föreslår kommunfullmäktige besluta 
enligt förslaget. 

Yrkanden 
Monica Holtstad (L) yrkar bifall till kommunfullmäktiges valberednings 
förslag. 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det enbart 
föreligger ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunfullmäktiges valberednings förslag. 

 

________________________ 
Beslutet skickas till: 
Samhällsplaneringsnämnden  
Samhällsbyggnadskontoret (Å. Andersson, A. Gjein, SHBK 
funktionsbrevlåda) 
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Justeras: 

 

 

________________    _________________ 
Anna Sotkasiira Wik    Kerstin Nordenberg 

 

 

_____________ 
Inger Petersson 
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, 

§ 41 Entledigande av Sebastian Katsinas (M) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

 KS 2024/0246 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Sebastian Katsinas (M) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige.  
 
2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen Östergötland utser en ny 

ersättare efter Sebastian Katsinas (M).  

3. Paragrafen justeras omedelbart.  
 

Beskrivning av ärendet 
Sebastian Katsinas (M) har den 7 februari 2024 begärt att få bli entledigad från 
sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.  
 
Det är länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige. 

 
 

 

__________________ 
Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen Östergötland 
Den entledigade 
Troman 
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Justeras: 

 

 

________________    _________________ 
Anna Sotkasiira Wik    Kerstin Nordenberg 

 

 

_____________ 
Inger Petersson 

 
 
  



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

70(75) 
  

2024-02-26  
   

 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

 
§ 42 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2024-02-26 
 KS 2024/0002 

 

Beslut 
1. Nicklas Salomonsson (L) utsågs till ersättare i stiftelsen Gammalt 

Hantverk i Norrköping AB för tiden fram till och med 2025-12-31 
uppdraget korrigeras med att gälla som ledamot. 
 

2. Håkan Pettersson (S) utses till ledamot i Hyresbostäder i Norrköping 
AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma hållits 2027. 
 

3. Muhyadin Omar (C) entledigas från uppdraget som ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden. 
 

4. Anna Skogberg (C) utses till ersättare i kultur- och fritidsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31. 
 

5. Daniel Collin (L) entledigas från uppdraget som ledamot i Norrköping 
Airport AB. 
 

6. Christoffer Höglund (L) utses till ledamot i Norrköping Airport AB för 
tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 
 

7. Niclas Gustafson (L) utses till suppleant i Norrköping Airport AB för 
tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 
 

8. Dennis Gidlund (S) entledigas från uppdraget som ersättare i 
kompetens- och försörjningsnämnden. 
 

9. Bo Wass (KD) entledigas från uppdraget som vice ordförande i 
Hyresbostäder i Norrköping AB. 
 

10. Björn Johansson (KD) utses till vice ordförande i Hyresbostäder i 
Norrköping för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 
har hållits. 
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11. Björn Johansson (KD) entledigas från uppdraget som ledamot i 
Norrköpings hamn AB. 
 

12. Gunnar Nilsson (KD) utses till ledamot i Norrköpings Hamn AB för 
tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 
 

13. Tomas Tekmen (KD) entledigas från uppdraget som ordförande i 
byggnads- och miljöskyddsnämnden. 
 

14. Alexander Nejdemo (L) utses till ordförande i byggnads- och 
miljöskyddsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31. 
 

15. Alexander Nejdemo (L) entledigas från uppdraget som vice ordförande 
i utbildningsnämnden. 
 

16. Evabritt Sundin (L) utses till vice ordförande i utbildningsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31. 
 

17. Jacqueline Forsell (L) utses till ersättare i utbildningsnämnden för tiden 
fram till och med 2026-12-31. 
 

18. Lotta Törnkvist (L) entledigas från uppdraget som ersättare i byggnads- 
och miljöskyddsnämnden. 
 

19. Claes Fritsch (L) utses till ersättare i byggnads- och 
miljöskyddsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31. 
 

20. Björn Johansson (KD) utses till ledamot i byggnads- och 
miljöskyddsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31. 
 

21. Monica Holtstad (L) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i Nodra 
AB. 
 

22. Reidar Svedahl (-) entledigas från uppdraget som ledamot i Norrköping 
Rådhus AB. 
 

23. Monica Holtstad (L) utses till ledamot i Norrköping Rådhus AB för 
tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 
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24. Ann-Kristine Nejdemo (L) utses till ersättare i socialnämnden för tiden 
fram till och med 2026-12-31. 
 

25. Paragrafen justeras omedelbart. 

Beskrivning av ärendet 
Inkomna avsägelser till sammanträdet: 

Muhyadin Omar (C), ersättare i kultur- och fritidsnämnden. 

Daniel Collin (L), ledamot i Norrköping Airport AB 

Dennis Gidlund (S), ersättare i kompetensförsörjningsnämnden 

Bo Wass (KD) vice ordförande i Hyresbostäder i Norrköping AB 

Björn Johansson (KD) ledamot i Norrköpings Hamn AB 

Tomas Tekmen (KD) ordförande i byggnads- och miljöskyddsnämnden 

Monica Holtstad (L), ersättare i Nodra AB 

Alexander Nejdemo (L), vice ordförande i utbildningsnämnden 

Lotta Törnkvist (L), ersättare i byggnads- och miljöskyddsnämnden 

Ajournering 
Ärendet ajourneras 10:29 – 10:34.  

 

________________________ 
Beslutet skickas till: 
Entledigade 
Valda 
Nämnder  
Bolag 
Troman 
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Justeras: 

 

 

________________    _________________ 
Anna Sotkasiira Wik    Kerstin Nordenberg 

 

 

_____________ 
Inger Petersson 

 

  



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

74(75) 
  

2024-02-26  
   

 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

 

§ 43 Anmälan av inkomna motioner till  
kommunfullmäktige 2024-02-26 

 KS 2024/0041 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar motionerna och överlämnar dem till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Beskrivning av ärendet 
Inkomna motioner till sammanträdet: 

Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och Ingemar Hillerström (alla 
MP) om barnrättsperspektiv i kommunens bokslut. 

Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och Ingemar Hillerström (alla 
MP) om Säkra skolvägar. 

Motion av Christian Widlund, Kay Andersson, Anna Edebo, Lina Cederlöf 
(alla C) - Sälj av kommunägd jordbruksmark för fortsatt jordbruksändamål. 

 

Hedda Ottesen (MP) yttrar sig under ärendets behandling. 

 
 

________________________ 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 44 Rapporter med mera 

 

Ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen, SoL och enligt lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade, LSS - fjärde 
kvartalet 2023 - Vård- och omsorgskontoret  
KS 2023/0768 
Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Moderaterna i kommunfullmäktige  
KS 2024/0004 

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Socialdemokraterna i kommunfullmäktige  
KS 2024/0076 

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ersättare för 
Socialdemokraterna i kommunfullmäktige  
KS 2024/0085 

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och 
som ännu inte överlämnats för beslut 2024-01-22 - 2024-02-18  
KS 2024/0089 
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